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Vážení a milí čtenáři,
v posledním čísle Chlumeckých lis-

tů bych se chtěl zaměřit na několik
poděkování lidem a organizacím, které
pro naše město pracují. Za prvé zmí-
ním již 8. ročník slavnostního nasví-
cení náměstí, které je vždy spojeno se
zahájením adventu. Jako vždy přišlo
velké množství našich obyvatel se svý-
mi dětmi, přišli i lidé z okolí. Tato akce
je zaslouženě dosti známá. Brněnská
skupina poutníci předvedla nádherný
vánoční koncert. Především pro milov-
níky country a folku je tato muzika
opravdovým pohlazením po duši. Z pó-
dia jsme se společně rozloučili s panem
farářem Jaroslavem Tesařem, který od-
chází s manželkou do svého rodiště.
Oběma chci poděkovat za to, že po
mnoho let vedli chlumecké obyvatele
k mravním a křesOanským zásadám,
které často publikovali i v Chlumeckých
listech. Jistě na naše město nikdy neza-
pomenou tak, jako my na ně. Zde bych
chtěl zmínit velmi smutnou zprávu, že
ve Staré Boleslavi, v útulku pro staré
kněze, zemřel dlouholetý chlumecký
děkan Římskokatolické církve pan
Antonín Týfa. Také on pro Chlumec
a okolí vykonal mnoho dobrého, zno-
vu obnovil činnost chrámového sboru
Sv. Voršily, společně s jeptiškami řádu
Sv. Voršily, které také v Chlumci půso-
bily, udržoval výuku náboženství pro
děti. Pana děkana Týfu jsem měl tu
čest osobně znát už ze svých dětských
let, kdy působil v mém rodišti a já
společně se svými kamarády jsme lé-
ta ministrovali po jeho boku. Pan fa-
rář Týfa prošel několikrát za minulého
režimu politickou perzekucí, byl dva-
krát zavřený v těžkém žaláři, a přesto
vždy šířil křesOanskou lásku a snášen-
livost na každém svém působišti. Všu-
de, kde působil, dokázal opravit chátra-
jící kostely a vždy šel spolu s dělníky
pracovat jako první. Ani na něj bychom
my, nejenom křesOanská enkláva, ne-
měli nikdy zapomenout. 

Osobně jsem navštívil rozsvícení vá-
nočního stromu v Lučicích, kde místní
nadšenci pro minimálně 200 přihlíže-
jících předvedli divadelní originální lu-
čickou pohádku. Úžasný byl jak Kra-
konoš, kterého ztvárnil sám Vladimír
Mrňák, a neuvěřitelně dokonalý byl

např. pan Jiří Louda, který Trautenber-
kovi jakoby z oka vypadl. I zde se roz-
dával grog a čaj a nálada byla úžasná.
Všem protagonistům patří poděková-
ní zrovna tak, jako všem organizáto-
rům a účinkujícím na zahájení adven-
tu na Klicperově náměstí.

S jistým strachem o osud rozestavě-
ného díla, které bylo vázáno státní dota-
cí, jsem sledoval boj pracovníků M-SIL-
NIC a.s. s nepřízní počasí a těžkými
podmínkami při výstavbě bezbariérové-
ho chodníku k Olešnici. Za nebezpeč-
ného provozu kolem rozestavěného dí-
la pracovala stavební četa pana Oldy
Cellera i o sobotách a nedělích a dílo
bylo zdárně dokončeno. Čerpání státní
dotace je tedy v pořádku a já se těším
společně s našimi občany na to, jak po
tomto chodníku budou bezpečně do-
cházet do města, do domova důchod-
ců i do nové výstavby na Krašově. 

Co se týče přerušení některých sta-
vebních prací z důvodu klimatických
podmínek: jedná se především o za-
stavení práce na radnici, a to fasádních
prvků. S ohledem na počasí není mož-
né riskovat kvalitu díla, a proto bude
radnice dokončena do července příští-
ho roku. Totéž se týká liniových staveb
- místních komunikací za viaduktem
(Rybářství), cyklostezky a chodníku v ul.

Vrchlického, pravé strany Nábřeží Julia
Fučíka a ulice Říční. Tyto práce budou
zahájeny na jaře 2008 a dokončeny
do léta. 

Na zastupitelstvu budeme jednat
o představě rozpočtu na rok 2008. In-
vestiční komise doporučila projekčně
připravit řadu projektů, abychom byli
připraveni na možnosti čerpání dotací
z EU. ZvlášO chci poděkovat panu po-
slanci Davidu Kafkovi za jeho iniciativu
při tvoření státního rozpočtu, protože
pro nás zajistil dotaci 1.500.000 korun
na depozitář pro muzeum Loreta. Tu-
to stavbu bychom chtěli realizovat bě-
hem roku 2008. Je to velmi důležité,
protože se nám historické sbírky díky
darům obyvatel nejenom z chlumecké-
ho regionu rozrůstají, a musíme pro ně
zajistit odpovídající prostředí.

V tomto čísle najdete mnoho přá-
ní od firem a lidí pro nejkrásnější svát-
ky a do nového roku. I já se připojuji
s tím, že bych si moc přál, aby se nikdo
o Vánocích necítil sám, rodiny by mě-
ly držet pospolu, navzájem se obdaro-
vat. VždyO hodnota vánočních darů ne-
spočívá v jejich nákupní ceně, ale v tom,
jakým způsobem jsou dárky a činy to-
mu druhému předávány. A rok 2008
aO Vám všem a Vašim bližním nepři-
nese žádné utrpení, ale hezké a milé
zážitky.

Ing. Miroslav Uchytil
starosta města
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„ŽIVÝ BETLÉM“ CHLUMECKÉ ZUŠ

foto Antonín Fibigr

SLOVO STAROSTY 

Redakční rada Chlumeckých listů děkuje všem inzerentům a dopisovatelům
a nejen jim, ale i všem našim čtenářům přeje krásné a klidné Vánoce

a mnoho úspěchů v roce 2008. A zůstaňte nám věrni!
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! Ukládá městské policii zvýšit ostra-
hu ulice Palackého po dobu výstavby
chodníku směr Olešnice.
! Schvaluje návrh smlouvy o dílo,
která bude uzavřena s firmou TECH-
NOEXPORT akciová společnost pro za-
hraniční obchod Praha ve věci zpraco-
vání žádosti o dotaci (revitalizace parku
u kostela Nejsv. Trojice). 
! Bere na vědomí informace o další
spolupráci s firmou TECHNOEXPORT
akciová společnost pro zahraniční ob-
chod Praha.
! Schvaluje zadání zpracování ener-
getického auditu MŠ U Zámku u firmy
CityPlan s.r.o. Praha za cenu 42.245,- Kč
včetně DPH a ukládá odboru správy
majetku a investic toto zajistit.
! Schvaluje zadání zpracování ener-
getického auditu školní jídelny a druži-
ny u firmy CityPlan s.r.o. Praha a uklá-
dá odboru správy majetku a investic
toto zajistit.
! Schvaluje předložený návrh Dodat-
ku č. 1 ke Smlouvě o dílo č. 225/2007
(Město Chlumec nad Cidlinou x KOB-
LA, spol. s r.o. Pečky) - chodník směr
Olešnice. 
! Schvaluje zahájení prací na projek-
tové dokumentaci Občanského centra
- dokumentace pro provedení stavby
a ukládá odboru správy majetku a in-
vestic toto zajistit. 
! Schvaluje zadání zpracování pro-
jektové dokumentace interiéru Občan-
ského centra a ukládá odboru správy
majetku a investic toto zajistit.
! Bere na vědomí informace o sou-
činnosti Města a zpracovatelů energe-
tických auditů a žádostí do ROP II a do
Operačního programu životního pro-
středí. 
! Schvaluje předložený návrh Smlou-
vy o dílo č. 2007/072, která bude uza-
vřena s firmou CITELUM, a.s. Praha
- oprava veřejného osvětlení v ul. Jirás-
kova. 
! Schvaluje návrh nájemní smlou-
vy o dílo, která bude uzavřena s firmou
Ing. Miroslav Podnecký Chlumec nad
Cidlinou - zimní údržba komunikací od
Chlumce nad Cidlinou přes průmyslo-
vou zónu až k silnici spojující Lišice
a Lišičky. 
! Doporučuje zastupitelstvu ke
schválení koupi ideál. 2/3 podílu par-
cel p.p.č. 1417/7, 1417/9 a 1417/11
a dále parcely dle PK 1318/3 v k.ú.
Chlumec nad Cidlinou.

! Schvaluje uzavření Smlouvy o zří-
zení věcného břemene ve smyslu § 151n
a násl. občanského zákoníku číslo: STL-
011/2007-VU 1972 mezi VČP Net, s.r.o.
Hradec Králové a Městem Chlumec n.C.
ve věci „Plynofikace areálu VÚ 1972 -
Chlumec n.C.“ dle předloženého návrhu.
! Schvaluje uzavření Smlouvy č. IE-
12-2002189/VB/10, o smlouvě bu-
doucí o zřízení věcného břemene mezi
Městem Chlumec nad Cidlinou a ČEZ
Distribucí, a.s. Děčín (ul. Hálkova - re-
konstrukce vrchní sítě na kabelové ve-
dení nn) dle předloženého návrhu. 
! Schvaluje uzavření Smlouvy o zří-
zení věcného břemene číslo IE-12-
-2000653-802/VB/01, Chlumec n/C,
Rooseveltova ul. - rekonstrukce nn dle
předloženého návrhu.
! Schvaluje výpůjčku částí tělesa ko-
munikace a parcely p.p.č. 1414/2 v k.ú.
Chlumec nad Cidlinou v místě budou-
cího křížení komunikace do průmyslo-
vé zóny od Královéhradeckého kraje.
! Schvaluje cenu vstupenky na ples
Města Chlumec nad Cidlinou, který se
bude konat 9. 2. 2008 v prostorách zám-
ku Karlova Koruna, ve výši 250,- Kč.
! Ukládá kulturní a školské komisi
připravit aktualizaci informační brožu-
ry o Chlumci nad Cidlinou. 
! Ukládá předložit návrh Protokolu
o přemístění soch z parku Nejsv. Tro-
jice do muzea Loreta, který bude po-
depsán zástupci Města Chlumec nad
Cidlinou a Římskokatolické farnosti. 
! Ukládá provést vlastní přemístění
soch (viz výše) do muzea Loreta za od-
borného dohledu dle návrhu předlože-
ného paní Krátkou. 
! Doporučuje zastupitelstvu schvá-
lit finanční příspěvek ve výši 50.000,- Kč
z rozpočtu roku 2008 na dokončení
opravy varhan v děkanském kostele
Sv. Voršily. 
! Ukládá starostovi požádat Zastu-
pitelstvo KHK o prominutí poplatku za
pronájem části komunikace k Olešnici
ve výši 72.000,- Kč.
! Schvaluje poskytnutí finančního
příspěvku z rozpočtu roku 2008 ve vý-
ši 1.000,- Kč Občanskému sdružení Ži-
vot bez bariér Nová Paka.

VÝPIS Z USNESENÍ
11. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA MĚSTA
konaného dne 28. 11. 2007

Zastupitelstvo města:

! Schvaluje prodej částí pozemků
p.p.č. 1347 a 1780/1 v k.ú. Chlumec
nad Cidlinou pro výstavbu 3-4 podlaž-
ního bytového domu evidovaným zá-
jemcům formou dražby pořádané Měs-
tem Chlumec nad Cidlinou s vyvolávací
cenou 1.000,- Kč/m2 a s příhozem po
50,- Kč/m2 s tím, že po jejím uskuteč-
nění ukládá radě města připravit s „vy-
dražitelem“ návrh smlouvy a předložit
jej zastupitelstvu.
! Schvaluje v návaznosti na usne-
sení zastupitelstva 16/10/07 prodej
nové p.p.č. 1469/16, oddělené z p.p.č.
1469/3, v k.ú. Chlumec nad Cidlinou
o výměře 46 m2 za cenu 50,- Kč/m2.
! Schvaluje záměr prodeje pozemků
kolem kachynců p.p.č. 1058/2, 4, 8, 9,
10, 19, 21, 23, 1059/2, 1062/1 a 1429
v k.ú. Chlumec nad Cidlinou a ukládá
radě města vyvěsit nabídku prodeje. 
! Schvaluje v návaznosti na usnese-
ní zastupitelstva 21/9/07 a 10/10/07
koupi nemovitostí - p.p.č. 2483 včet-
ně sutě a p.p.č. 288/1 včetně kůlny
v k.ú. Chlumec nad Cidlinou za cenu
100.000,- Kč s tím, že náklady spojené
s převodem půjdou za Městem. 
! Neschvaluje záměr zřízení před-
kupního práva na část p.p.č. 343/16
v k.ú. Lišice. 
! Neschvaluje prodej části pozemku
p.p.č. 1366/1 v k.ú. Chlumec nad Cid-
linou. 
! Schvaluje v návaznosti na usne-
sení zastupitelstva 38/9/07 bezúplat-
ný převod pozemků pod komunikací
E67 nově vzniklých pozemkových par-
cel dle geometrického plánu č. 1515
- 273/2006, a to p.p.č. 1378/3 a 1469/
/13 v k.ú. Chlumec nad Cidlinou na
ŘSD ČR.
! Schvaluje v návaznosti na usne-
sení zastupitelstva 38/9/07 bezúplat-
ný převod pozemků pod chodníky po-
dél komunikace E67 nově vzniklých
pozemkových parcel dle geometrické-
ho plánu č. 1515 - 273/2006 a č. 1465
- 71/2006, a to p.p.č. 1368/10, 1368/6,
1368/7, 1368/8, 1368/9, 1704/2, 1704/
/8, 1704/7, 1403/15, 1366/40, 1366/
/38 a 1366/41 v k.ú. Chlumec n. Cidl.
z ŘSD ČR na Město Chlumec n. Cidl. PR
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VÝPIS Z USNESENÍ
25. ZASEDÁNÍ RADY MĚSTA

konaného dne 5. 11. 2007

Rada města:
! Schvaluje pronájem počítačové
učebny základní školy pro zajištění
grantu Nadace O2 v době mimo vyu-
čování za cenu 300,- Kč/hod. 
! Schvaluje uzavření nové nájemní
smlouvy mezi Základní školou Chlu-
mec nad Cidlinou a Základní školou
praktickou Chlumec nad Cidlinou na
základě předloženého návrhu. 
! Doporučuje zastupitelstvu schvá-
lit dokrytí nákladu na vydání 500 ks
knih a 200 ks DVD „Město očima dětí“
v ceně do 25.000,- Kč s tím, že distri-
butorem bude SRPŠ.
! Schvaluje prodej stolů ze staré
učebny fyziky Vodácko-cyklistické spo-
lečnosti Chlumec nad Cidlinou za cenu
20,- Kč/1 ks. Výtěžek z prodeje stolů bu-
de zahrnut do výnosů školy. 
! Schvaluje přesun částky 3.000,- Kč
na mzdové náklady v rámci projektu
„Dokážeš to?! Sportem proti drogám,
kriminalitě mládeže a dalším negativ-
ním vlivům“.
! Schvaluje prodloužení termínu do-
končení akce „Oprava a přístavba rad-
nice“ do 31. 7. 2008 s tím, že cena dí-
la zůstane nezměněna. 
! Schvaluje úhradu víceprací vznik-
lých v rámci akce „Rekonstrukce základ-
ní školy - 3. etapa“ ve výši 83.300,- Kč.
! Schvaluje výběr nejvhodnější ce-
nové nabídky veřejné zakázky „Zajiště-
ní sběru a svozu komunálního odpadu
v Chlumci nad Cidlinou“ v tomto pořa-
dí: 1. Marius Pedersen a.s., Hradec Krá-
lové, 2. ASP služby spol. s r.o., Praha 4,
3. A.S.A., spol. s r.o., Praha 8.
! Bere na vědomí odůvodněné ví-
cepráce vzniklé při rekonstrukci Jirás-
kovy ulice. 
! Schvaluje rozšíření městského roz-
hlasu do nově budovaných ulic Achá-
tová a Lauterbachova a uložila odboru
správy majetku a investic připravit do-
datek ke smlouvě o dílo (fa CITELUM).
! Schvaluje uzavření Smlouvy o zří-
zení věcného břemene číslo STL-001/

/2007-VU 1972 s VČP Net, s.r.o. na
STL plynovod v areálu Chlumecké prů-
myslové zóny na parcelách 890/74,
890/79, 976/3, 1005/3, 1005/15,
1005/16, 1421/1, 1420 a na parcele
dle PK parc. č. 1417/2 v k.ú. Chlumec
nad Cidlinou. 
! Schvaluje záměr uzavření smluv
o poskytnutí pozemku s jednotlivými
vlastníky nemovitostí ulice Pod Lore-
tou na úpravu dlažby chodníku svépo-
mocí. 
! Bere na vědomí ukončení člen-
ství Ing. Šlapáka v majetkové komisi
a nemá námitek proti snížení počtu
členů této komise o jednoho.
! Schvaluje v návaznosti na usne-
sení rady 15/24/07 ponížení úhrady
nájemného od ZEM, a.s. o 3.333,- Kč
(p.p.č. 1090/1 v k.ú. Chlumec nad Cid-
linou je součástí nájemní smlouvy z ro-
ku 2001, tudíž na ni nelze uplatnit vrat-
ku za tři roky zpětně).
! Schvaluje v návaznosti na usne-
sení rady 14/23/07 rozšíření výpůj-
čitele na část p.p.č. 1333/3 v k.ú. Chlu-
mec n.C. o stávající vlastníky bytů čís-
lo 608/11, 608/15, 608/19 a 608/23
v bytovém domě Nádražní čp. 608.
! Schvaluje uzavření dohody č. IE-
12-2001331/P/02 mezi Městem Chlu-
mec nad Cidlinou a ČEZ Distribuce a.s.
na výměnu sloupů na parcelách PK 994,
991 a p.p.č. 890/74 v k.ú. Chlumec n.C.
v rámci rekonstrukce vedení VN 304
Nový Bydžov - Chlumec nad Cidlinou.
! Schvaluje uzavření Smlouvy o uza-
vření budoucí smlouvy o zřízení věcné-
ho břemene IE-12-2001331/VB/24 me-
zi Městem Chlumec nad Cidlinou a ČEZ
Distribuce a.s. na umístění nových pří-
hradových stožárů na parcelách PK
994, 990/1, 990/2 a p.p.č. 976/3 v k.ú.
Chlumec n.C. v rámci rekonstrukce ve-
dení VN 304 Nový Bydžov - Chlumec
nad Cidlinou.
! Ukládá vedoucí odboru správy ma-
jetku a investic zveřejnit nabídku pro-
nájmu budovy kotelny na sídlišti od 1. 1.
2008.
! Doporučuje zastupitelstvu ke
schválení koupi nemovitostí - p.p.č.
2483 včetně sutě a p.p.č. 288/1 včetně

kůlny v k.ú. Chlumec nad Cidlinou za
cenu 100.000,- Kč s tím, že další ná-
klady spojené s převodem půjdou za
Městem.
! Bere na vědomí informace o dvou
zájemcích o pozemky u nádraží (výstav-
ba bytového domu) a postupuje obě
nabídky do zastupitelstva s tím, že do-
poručuje uskutečnit prodej neveřej-
nou dražbou. 
! Schvaluje nákup drobného ma-
jetku pro JSDH. 
! Ukládá investičnímu technikovi
reklamovat u projektanta a dodavatele
stavby „Klicperův dům“ projekt i stav-
bu vzhledem k opakovanému výskytu
houby v prostorách Klicperova domu.
! Schvaluje s okamžitou platností
snížení počtu diváků nutného pro zahá-
jení promítání v Klicperově domě na 6.
! Bere na vědomí záznam o kon-
trole kontrolního výboru - snížení ná-
jemného v domě čp. 800/IV.
! Bere na vědomí další dopis ná-
městka hejtmana KHK Miloslava Plas-
se ve věci nabídky bezúplatného převo-
du zařízení Domova důchodců „V Pod-
zámčí“ z majetku Královéhradeckého
kraje do majetku Města Chlumec nad
Cidlinou.

VÝPIS Z USNESENÍ
26. MIMOŘÁDNÉHO

ZASEDÁNÍ RADY MĚSTA
konaného dne 14. 11. 2007

Rada města:
! Ruší, dle § 84 odst. 4, zjednodu-
šené podlimitní řízení na akci „Oprava
koupaliště v Chlumci nad Cidlinou“ před
podpisem smlouvy o dílo.

VÝPIS Z USNESENÍ
27. ZASEDÁNÍ RADY MĚSTA

konaného dne 19. 11. 2007

Rada města:
! Schvaluje poskytnutí finančního
příspěvku ve výši 5.000,- Kč Osadnímu
výboru Lučice na výzdobu vánočního
stromu. 

ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA
A RADY MĚSTA
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! Schvaluje v návaznosti na usne-
sení zastupitelstva 3/4/07 a 22/6/07
koupi id. 2/3 podílu parcel p.p.č. 1417/7,
1417/9 a 1417/11 a dále parcely dle
PK 1318/3 v k.ú. Chlumec nad Cidli-
nou. 
! Ukládá technickým službám od-
stranit suché a poškozené větve stro-
mů v parku u školy. 
! Bere na vědomí informace o fir-
mě Belu Tec, s.r.o. a ukládá radě města
zajistit právní rozklad kupní smlouvy
včetně dodatku č. 1, které byly uzavře-
ny mezi Městem Chlumec nad Cidli-
nou a firmou Belu Tec, s.r.o. 
! Schvaluje podání žádosti o dotaci
na výstavbu hřiště s umělým povrchem
na p.p.č. 357/1, 357/3 a 1469/3 v k.ú.
Chlumec nad Cidlinou a ukládá sta-
rostovi toto zajistit.
! Bere na vědomí informaci o územ-
ních studiích a ukládá radě města při-
pravit návrh změny územního plánu. 
! Deleguje Ing. Jaroslava Špičáka
jako zástupce Města Chlumec nad Cid-
linou na jednání mimořádné valné hro-
mady společnosti Vodovody a kanali-

zace Hradec Králové, a.s. konané dne
5. 12. 2007 v Eliščině sálu Kongreso-
vého centra Aldis a.s. v Hradci Králové. 
! Neschvaluje navrženou dvouslož-
kovou cenu ve výši 350,- Kč pro vodné
a 350,- Kč bez DPH pro stočné u vodo-
měrů do velikosti Q = 2,5. 
! Neschvaluje navrženou cenu vod-
ného a stočného pro rok 2008 ve vý-
ši 59,10 Kč a ukládá zástupci Města
Chlumec nad Cidlinou Ing. Špičákovi
toto na valné hromadě a.s. VaK tlu-
močit.
! Schvaluje zrušení „Nadačního fon-
du pro výstavbu víceúčelového kultur-
ního zařízení v Chlumci nad Cidlinou“,
neboO účelem fondu byla výstavba více-
účelového kulturního zařízení v Chlum-
ci nad Cidlinou a aktivity propagující
realizaci jeho výstavby a tento účel byl
dosažen. Pověřuje správní radu na-
dačního fondu k provedení kroků ke
zrušení a likvidaci fondu, v souladu se
zákonem č. 227/1997 Sb., o nadacích
a nadačních fondech, v platném znění.
! Schvaluje dozorčí radu Střediska
sociálních služeb Chlumec n.C. o.p.s.

ve složení: Ing. Jiří Vopálka, Ing. Hana
Matějů, Ing. Dagmar Špičáková. 
! Schvaluje začlenění Města Chlu-
mec nad Cidlinou do území regionu
Společná CIDLINA.
! Zvolilo za člena rady Mgr. Jiřího
Janoucha. 
! Bere na vědomí informaci o posu-
nu termínu dokončení opravy radnice.
! Schvaluje poplatek za komunální
odpad pro občany, bytové domy a byto-
vá družstva (včetně DPH) pro rok 2008
dle předložené kalkulace.
! Schvaluje poplatek za komunální
odpad pro fyzické osoby - podnikatele
a právnické osoby (včetně DPH) pro
rok 2008 dle předložené kalkulace.
! Schvaluje poplatek za komunál-
ní odpad pro domovy důchodců, školy
a školská zařízení (včetně DPH) pro rok
2008 dle předložené kalkulace.
! Schvaluje předložený návrh vyhláš-
ky č. 1/2007, kterou se mění obecně zá-
vazná vyhláška č. 2/2006, kterou se sta-
novuje poplatek za komunální odpad.

Jana Tučková  
sekretariát starosty

Město Chlumec nad Cidlinou bude v rámci dotačního
titulu Evropské unie ROP II - Severovýchod žádat o dota-
ci na výstavbu občanského centra, které bude vybudováno
v místě dnešního domu dětí a mládeže. Díky tomuto do-
tačnímu titulu máme možnost získat téměř 85% krytí cel-
kových nákladů akce a při splnění dalších podmínek na
vybudování nového, moderního a vyhovujícího zázemí ne-
jenom pro děti a mládež, ale rovněž pro různá setkání ob-
čanů, sportovců a organizací působících v našem městě
a regionu. 

Důvodem výstavby nového centra je, že stávající objek-
ty DDM mají hygienické nedostatky, nevyhovující tepelně
technický stav, problém je i s dožilými konstrukčními sys-
témy. Nedostatečné zázemí omezuje možnosti rozvoje dětí
a mládeže a vznik nových kroužků. Dům dětí a mládeže
přitom organizuje více než 400 dětí, které si mohou vybrat
z nabídky 20 kroužků.

Nová budova občanského centra bude rozdělena do dvou
podlaží. V pravém křídle přízemí je umístěna univerzální klu-
bovna se skládkem, kterou využijí kroužky nevyžadující spe-
ciální vybavení (rybářský, jazykový, hasičský ad.) a klubovna
ekologické výchovy. Ze specializovaných kroužků zde budou
umístěny letecký a železniční modelářský kroužek, oba s vlast-
ními sklady materiálu a jazyková učebna. Levé křídlo je se
třemi klubovnami určeno pro činnost junáků, přičemž jed-
na z kluboven má přímé spojení s venkovní terasou. Dá-

le jsou v přízemí šatny a sociální zařízení, kuchyňka a tři
kanceláře určené pro zaměstnance a ředitelku centra.

V 2. NP je umístěn víceúčelový sál pro pohybové krouž-
ky (aerobik, taneční kroužek, cvičení ad.). Na sál navazuje
sklad, který bude sloužit pro uložení nábytku a dalšího vyba-
vení, zvyšující variabilitu využití sálu. Pro oddíl juda a krouž-
ků sebeobrany, karate a bojových umění a další sportovní
aktivity je vyčleněna tělocvična, na kterou navazují šatny,
umývárny, sprchy a WC. Pro střelecký kroužek je zde navrže-
na vzduchovková střelnice s možností až 4 terčových pozic.
V 2. NP je dále umístěna posilovna, dvě klubovny, kuchyňka
a úklidová komora. Objekt je bezbariérový s výtahem.

V další etapě bude v areálu vybudováno hřiště pro míčo-
vé hry. Celý areál doplní parkové úpravy a parkoviště pro
personál a rodiče dětí v západní části pozemku.

Prosíme Vás o vyplnění přiloženého Dotazníku, čímž pod-
poříte záměr zřízení občanského centra v našem městě.

Dotazník, který je zcela anonymní, je též umístěn na
www.chlumec-n-cidlinou.cz. 

Sběrná místa, kde naleznete prázdné a můžete ode-
vzdat vyplněné dotazníky: zdravotní středisko, městská kni-
hovna, potraviny Konzum v Zimově ul., městský úřad - chodba
v 1. poschodí, schránka Chlumeckých listů v průjezdu měst-
ského úřadu. Dotazníky odevzdávejte do 25. ledna 2008.

Za Městský úřad Chlumec n. Cidl.      Bc. Čáslavská

Občanské centrum Chlumec n. C.

1. Muž " Žena                  "

2. Věk:  6-15 let " 16-30 let " 31-50 let " 51 a více let "

3. Vzdělání: VŠ " ÚSO " Vyučen " Základní "

4. Počet osob v domácnosti ……………

5. Již mám informace o občanském centru: ano " ne "

6. Přivítal bych nabídku služeb v oblasti:

Děti a mládež ano ne Počet osob Počet dní a hodin v týdnu

Mateřský klub " " ……………    ……………   ……………

Taneční kroužek " " ……………    ……………   ……………

Bezprahový klub " " ……………    ……………   ……………

Junák    " " ……………    ……………   ……………

Střelecký kroužek " " ……………    ……………   ……………

Rybářský kroužek " " ……………    ……………   ……………

Hasiči " " ……………    ……………   ……………

Modeláři " " ……………    ……………   ……………

Judo " " ……………    ……………   ……………

Sport (tenis, volejbal, florbal) " " ……………    ……………   ……………

Aktivity ZŠ " " ……………    ……………   ……………

Pro dospělé ano ne Počet osob Počet dní a hodin v týdnu

Jazykové kurzy " " ……………    ……………   ……………

Počítačové kurzy " " ……………    ……………   ……………

Výtvarné kurzy " " ……………    ……………   ……………

Hudební kurzy " " ……………    ……………   ……………

Klub důchodců " " ……………    ……………   ……………

Filmový klub " " ……………    ……………   ……………

Ruční práce " " ……………    ……………   ……………

Univerzita třetího věku " " ……………    ……………   ……………

Dotazník - Občanské centrum Chlumec n. C.

#
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Město Chlumec nad Cidlinou
Obecně závazná vyhláška č. 1/2007,

kterou se mění obecně závazná vyhláška č. 2/2006,
kterou se stanovuje poplatek za komunální odpad

Zastupitelstvo města Chlumec nad Cidlinou se na svém
zasedání dne 28. listopadu 2007, usnesením č. 34/11/07,
usneslo vydat na základě § 84 odst. 2 písm. h) zákona čís-
lo 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), tuto obecně zá-
vaznou vyhlášku: 

Čl. 1
Obecně závazná vyhláška č. 2/2006, kterou se stanovu-

je poplatek za komunální odpad ze dne 13. prosince 2006
se mění takto: 

Příloha č. 2 nově zní:

Příloha č. 2
k obecně závazné vyhlášce č. 2/2006

kterou se stanovuje poplatek za komunální odpad

svoz 70 l nádoby - 26 svozů ročně 1.020 Kč 
svoz 110 l nádoby - 26 svozů ročně 1.330 Kč 
svoz 110 l nádoby - 42 svozů ročně 1.740 Kč 
svoz 110 l nádoby - 52 svozů ročně 2.040 Kč
svoz 1100 l nádoby (kontejner) 

- 52 svozů ročně 15.300 Kč
poplatek za zakoupení 1 ks PE pytle (likvidace v rámci
pravidelných svozů) 50 Kč

Pozn.: v uvedených poplatcích je zahrnuta i cena za roční
pronájem sběrné nádoby.

Čl. 2
Účinnost

Tato obecně závazná vyhláška nabývá účinnosti 1. led-
na 2008.

Mgr. Otakar Kuchař                Ing. Miroslav Uchytil
místostarosta                               starosta

VÝZVA
ZÁJMOVÝM A SPORTOVNÍM

ORGANIZACÍM
Komise pro zájmovou činnost a sport vyzývá všechny

zájmové organizace, které působí v katastrálním území měs-
ta Chlumec nad Cidlinou, aby navrhly ze svých řad úspěšné
reprezentanty za rok 2007 (děti i dospělé). Vybraní reprezen-
tanti se zúčastní slavnostního setkání se starostou města.
Návrhy předkládejte do 31. 1. 2008 na správním odboru
u pí Fölklové nebo na sekretariát MěÚ v Chlumci nad Cid-
linou.

UPOZORNĚNÍ
PRO ZÁJMOVÉ ORGANIZACE

Tímto upozorňujeme všechny zájmové organizace, že se
blíží termín, kdy je možno žádat o finanční příspěvky z roz-
počtu města.

Tímto termínem bude den 31. 1. 2008. Do této doby
můžete své žádosti předkládat na Městský úřad Chlumec
nad Cidlinou k rukám I. Fölklové (zapisovatelce komise pro
zájmovou činnost a sport), případně své žádosti předejte na
sekretariát MěÚ Chlumec nad Cidlinou. Tiskopis bude
k vyzvednutí u pí Fölklové na správním odboru, pří-
padně i na internetové adrese www.chlumec-n-cidli-
nou.cz.

OZNÁMENÍ
Oznamujeme, že v pondělí 31. 12. 2007 bude Měst-

ský úřad v Chlumci nad Cidlinou z technických důvodů
uzavřen.
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Zahrádkáři " " ……………    ……………   ……………

Chovatelé " " ……………    ……………   ……………

Sportovci " " ……………    ……………   ……………

Církevní a duchovní aktivity " " ……………    ……………   ……………

Oslava tradic (besídky) " " ……………    ……………   ……………

Koncerty " " ……………    ……………   ……………

Cvičení (zdravotní, kondiční, relaxační)
" " ……………    ……………   ……………

Jiné ………………………… počet osob ……… počet dní a hodin v týdnu ………………

Jiné ………………………… počet osob ……… počet dní a hodin v týdnu ………………

Jiné ………………………… počet osob ……… počet dní a hodin v týdnu ………………

Jiné ………………………… počet osob ……… počet dní a hodin v týdnu ………………

7. Jsem ochoten přispívat na některou z aktivit realizovanou v občanském centru (př. po-
platky za kroužky, za pronájem místností)

ve které se budu účastnit: 
ano " ne " ve výši/rok ……………… oblast ……………………………………

ve které se nebudu účastnit: 
ano " ne " ve výši/rok ……………… oblast ……………………………………

8. Jsem ochoten nabídnout spolupráci v některém z výše uvedených oborů na pravidelné
bázi (instruktor, učitel, vedoucí)

ano " ne " oblast ……………………………………

ano " ne " oblast ……………………………………

9. Účastním se (nebo moje rodina) výše uvedených aktivit v okolních městech (Hradec Krá-
lové, Nový Bydžov aj.) ano  " ne "

Po vzniku - rozšíření služeb občanského centra budu uvažovat o přesunu těchto aktivit do
města ano  " ne "

0. Váš komentář:

Děkujeme za vyplnění dotazníku.

1

Občanské sdružení Podzámčí
přijímá  

DOBROVOLNÍKY PRO ČINNOST
V SOCIÁLNÍCH SLUŽBÁCH 

NA CHLUMECKU A NOVOBYDŽOVSKU
Základní činnost: společníci

Dobrovolnická činnost je předpokladem
pro přijímací řízení na humanitní směry VŠ.

Přihlášky na telefonu: 604 240 344
Více informací: Daniela Lusková

Web: www.podzamci.cz

Občanské sdružení Podzámčí
přijímá přihlášky náhradníků do 

POČÍTAČOVÉHO KURZU PRO SENIORY

Kurz proběhne v ZŠ Chlumec n.C.
Začátek únor 2008

Lektor Mgr. Hana Kuchařová
Rozsah 30 hodin
KURZ ZDARMA

Přihlášky na telefonu: 604 240 344
Více informací: Daniela Lusková

Spolufinancováno Nadací O2
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Poděkování
Tímto děkujeme radě města vedené starostou Ing. Miro-

slavem Uchytilem za odsouhlasení finanční částky na od-
stranění topného kanálu k mateřské školce, nám násilně
vnucené pracovníky MěNV v roce 1976, přestože projekto-
vá dokumentace byla řešena jinak.

Dále děkujeme firmě Petrovický s.r.o. za odborné prove-
dení odstranění topného kanálu a znovu úpravu našeho po-
zemku.

Manželé Lonských

Pro pana starostu
Uchytila

Dobrý den, 
pane Uchytil, myslel jsem si, že jste větší „kápo“. 
Místo toho, aby jste občanům města a přilehlých okolí,

kteří dojíždějí za zaměstnáním na nádraží a pak vlakem,
ulehčil situaci, kdy probýhá NEÚMĚRNĚ dlouho rekon-
strukce kruhového objezdu u Benziny, tak pošletě Městskou
policii, aby si počíhala na řidiče, kteří jedou na nádraží ob-
jezdem přes město a jedou něco rychleji než 50 km/h, a tak
sponzorovat město Chlumec. Navíc je uzavžen přejezd na
Nový Bydžov a nádraží má rozsáhlé výluky!!!

Pošlete je výbírat pro městskou kasu pokuty!!!
Ostatně při 50,000001 km/h mohou vybírat pokuty a ve-

sele přidělovat trestné body.
Najezdím ročně cca 10 000 km i po zahraničí, takže snad

vím, jak mám jezdit.
Včera číhaly v Roosweltově ulici a měřili, jako naschvál.

Nejel jsem jako šílený, bylo to něco více jak 50, ale nepřesáh-
lo to 20km na víc. Samozřejmě pokuta 1.000,-- Kč a 2 body. 

Takže vám pěkně děkuji. Nejsem šílený jezdec, jako
spousta pražáků, kteří městem projíždějí. 

Měl by jste jim dát spíše instrukce, pokud je tomu takto,
tak domluva a kdo jezdí šíleně rychle, tak samozřejmě po-
řádně osolit.

Je to nefér, když člověk vytáhne paty z baráku, všude je
to v pohodě a tady... 

Že by jste mě pokutu a body zrušil?
A klidně se pod tento můj názor podepíšu.

F.Š.
(Přetištěno bez jazykové úpravy)

Občané, pomozte
Co máme jako představitelé a úředníci dělat?
Nejmenovaný dopisovatel jel naměřenou rychlostí 
67 km/hod. Máme mu pokutu podle jeho názoru
odpustit? 

Mgr. Otakar Kuchař                Ing. Miroslav Uchytil
místostarosta                               starosta

Inzerce Inzerce
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Na rozloučenou
Vážení přátelé, bylo nám

zde v Chlumci n. C. mezi
Vámi dobře. Díky za Vaše
laskavé přijetí mezi Vámi,
díky za Vaše přátelství.

Místo loučení Vám všem
bez rozdílu z celého srdce
přejeme mnoho lásky Kris-
tovy, aby ve Vašich srdcích
i okolo Vás přibývalo Boží-

ho pokoje, prosté lidské lásky a radosti. NechO jsou Vaše
příští dny naplněny rodinnou láskou, štěstím, radostí, lid-
skou pohodou a porozuměním. Prosíme, vytrvejte ve víře,
lásce k bližnímu a pokoji. 

Hojnost Božího požehnání Vám všem po celý Váš časný
život ze srdce přejí

Jaroslav a Věra Tesařovi

Skiareál Herlíkovice
Skiareál Herlíkovice se nachází 4 km od Vrchlabí, smě-

rem na Špindlerům Mlýn. Svojí rozlohou a rozsahem nabí-
zených služeb se právem řadí mezi pětihvězdičkové areály
v České republice.

Společnost Snowhill investovala do výstavby a rekon-
strukce areálu nemalé finanční částky, díky tomu vznikl mul-
tifunkční areál nabízející nepřebernou škálu služeb pro pří-
znivce bílých radovánek. Zásadní změny dosáhla výstavba
nové čtyřsedačkové lanovky na vrch Žalý, ležící v nadmořské
výšce 1019 metrů nad mořem. Sjezdovky v areálu jsou urče-
ny nejenom pro sportovní lyžaře, ale i pro začátečníky. Jejich
celková délka činí 11,3 km, 93 % z této délky je posíleno
zasněžovacím systémem, který zaručí ještě lepší sněhové
podmínky a prodlouží lyžařskou sezonu. Lanovky i vleky jsou
v provozu pro denní lyžování od 8.30 - 16.00 hodin a pro ve-
černí lyžování od 18.00 - 21.00 hodin denně.

Přímo v areálu lze také nalézt snowpark, do kterého je
přístup zdarma a je v provozu jak při denním, tak i nočním
lyžování. Snowpark byl vystavěn za přispění Martina Černí-
ka, nejlepšího snowboardisty v Čechách. Ke standardním
službám v Herlíkovicích také bezesporu patří lyžařská ško-
la, nabízející profesionální služby instruktorů, plně vybavené
půjčovny lyžařského a snowboardového vybavení. Novinkou
je půjčovné lyžařského kompletu pro děti do 140 cm zdarma.
V areálu si také můžete nechat upravit své lyže, nabrousit
hrany, opravit poničenou skluznici či nechat navoskovat.

Po lyžování si lze obout běžky a pohodlně vyrazit na upra-
vené běžecké tratě nacházející se přímo v areálu s návaznos-
tí na ostatní trasy v celkové délce 27 km. Pokud ani pak
nebudete dostatečně unaveni, můžete využít nabídky volno-
časových aktivit Yellow pointu v podobě lákavé jízdy psím
spřežením, jízdě na koni, čtyřkolkách a nově i snowbike (ad-
renalinová jízda na speciálně upraveném sněžném kole).

Pro děti je také připraven bohatý doprovodný program
od lyžařské školičky přes dětskou školku v Hotelu Eden s vý-
ukou angličtiny, po dětské skútry aj. Další lákavou nabídkou
pro děti jistě bude i nedaleký aquapark, či bazén ve sportov-
ním centru v Jilemnici.

Ve skiareálu jsou k dispozici rozsáhlé parkovací plochy
zdarma, ale pokud nevlastníte automobil a chcete se po-
hodlně dopravit přímo až pod svah, neváhejte a využijte na-
bídky dopravy skibusem, který je vypravován ze cca 40 míst
po České republice. Na informační a rezervační lince +420
737 222 456 si můžete pohodlně zajistit svoji linku.

Ostatní informace naleznete na www.herlikovice.cz.

Jízdní řády skibusů - Chlumec nad Cidlinou
Chlumec nad Cidlinou - Herlíkovice

odjezdová místa,                    večerní           denní
místo nástupu Pá                So

Chlumec n. C., u sokolovny 15:45 23:15 6:45 18:00
Nový Bydžov, aut. nádr. 16:00 23:00 7:00 18:00
Herlíkovice 17:45 21:15 8:20 16:15

Jezdíme od: 14. 12. 2007
Cena (skipas + doprava)        dospělí    dítě (do 140 cm)

večerní                           250 Kč
denní                    550 Kč        400 Kč

Bližší informace: www.snowhill.cz.
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PROSINEC
(a kousek poezie)

Miroslav Florian
Chalupa se krčí,
sníh ke střeše až zavátý.
Na pocestného z prahu vrčí
dobrácký vlčák huňatý. 
Je ticho jako po vymření. 
Zvonečku cinkne jenom smích,
Jak koně letí ve spřežení
v prastarých saních dřevěných…

Fráňa Šrámek
Po sněhu půjdu čistém bílém,
hru v srdci zvonkovou.
Vánoční země je mým cílem.
Až hvězdy vyplovou,
to budu blízko již. A budu ještě blíž,
až lesní půjdu tmou…

Svatá Barbora
vyhání dříví ze dvora

(staré české přísloví)
Říká se, že jaké je počasí na svatou Barboru, takové bý-

vá po celý advent. Některé pranostiky mluví o úrodě v příštím
roce. (Jinovatka na stromech předznamenává hojnou úrodu
ovoce). A co se o Barboře ví?

Jméno vzniklo z řeckého barbara a označovalo ženu,
která nebyla římskou občankou. Svatá Barbora se narodila
počátkem 3. století v maloasijské Nikomédii v rodině bo-
hatého kupce, nepřítele křesOanů. Aby svou dceru otec ochrá-
nil před jejich vlivem, nechal u domu vystavět věž, do kte-
ré ji zavíral. Tato věž je atributem, s nímž se svatá zobrazuje
nejčastěji. Mezi sloužícími se však vyskytl křesOan, který
obrátil Barboru na víru. Ta přijala potají křest. Po vyzraze-
ní své víry prchla do hor. Rozzuřený otec ji našel a sOal. Na
tom samém místě ho prý zabil blesk seslaný z čistého nebe.
Proto se prý sv. Barbora považuje za patronku dělostřelců.
Podle jiné verze ji otec předal římskému prokurátoru Mar-
cianovi. Byla krutě mučena a vláčena na popraviště, kde jí
hlavu setnul vlastní otec. Byla zapsána do seznamu křes-
Oanských mučedníků, autor zápisu však neznal její původní
jméno, a proto ji zapsal jako „barbarku“. Protože se Barbo-
ra před svým dopadením ukrývala v horách také ve skále,
bývá uctívána jako patronka horníků. Zobrazována je někdy
jako mučednice s palmovou ratolestí a s korunou na hlavě.
Jejími dalšími atributy jsou kromě věže ještě kalich s hostií
a meč.

V předvečer svátku (3. prosince) chodívaly po venkov-
ských domech barborky - ženy zahalené do bílých prostě-
radel a závojů. Nosily košík se sladkostmi a ovocem, jimiž
podělovaly děti. Od 19. stol. lidé řežou v den svaté Barbory
(4. prosince) třešňové větvičky - barborky a dávají je do vody.

Ty mají do Štědrého dne vykvést. Toto znamení má význam
pro svobodná děvčata. Dokonce větvičky pojmenovávaly jmé-
ny chlapců a věřily, že která vykvete první, toho si vezmou za
muže. Kouzelné větvičky se pečlivě opatrovaly, aby nezaschly
a vykvetly. Větvička bez květů znamenala smůlu a další rok
bez ženicha.                                                        Vá

Pokračování k veršům.

J. Neruda
Na nebi nad malou chaloupkou
tak do dálky hvězda se třpytí -
snad aby tři králové věděli,
kam napřesrok s poklonou jíti.

S. K. Neumann
Zatáhla se nebesa těžkou šedí sněhovou,
milióny vloček jdou, rozsypou se: hou, hou, hou
se zemí se nebesa spojí sítí ledovou,
země ztratí špinavá unavenou barvu svou.

JESLIČKY
jsou symbolem Vánoc,

najdeme je v každém kostele a někde dokonce na ná-
městí. V posledních letech se objevují i „živé“ betlémy, ve
kterých lidé zpodobňují Marii, Josefa a Ježíška s jesličkami.

Za zakladatele prvních jesliček je pokládán sv. Franti-
šek z Assisi. Ten nechal roku 1223 v lese na hoře Greccio
v Umbrii postavit v jeskyni koryto jako symbolické jesle vy-
stlané senem, s živým volkem a oslíkem, aby tak vytvořil
představu jeskyně v Betlémě, kde se Ježíšek narodil. O sva-
tém večeru se tady s bratry františkány zúčastnil půlnoční
mše, první mimo kostel vůbec, a četl evangelium. Tato skuteč-
nost založila později tradici stavění jesliček trvající v křesOan-
ských zemích dodnes.

K předchůdcům italských jesliček patřily i nedochované
původní kamenné figury Svaté rodiny a Klanění Tří králů.
První menší betlémy bývaly původně kostelích vestavěny do
výklenků nad oltářem. Zvyk stavět jesličky během času zli-
dověl i v rodinách u nás v Čechách. Mluvíme-li o jesličkách,
musíme zdůraznit, že vánoční stromek, jako symbol Vánoc,
se prosadil později.

Zvláštností jsou italské betlémy z přístavních měst, jako
jsou Neapol nebo Janov. Skládají se obvykle ze tří částí: v prv-
ní je vlastní scéna kolem Ježíška, ve druhé pastýři a andělé
a třetí část betléma tvoří často taverna (pravá námořnická krč-
ma), v níž se na stole objeví třeba i miniaturní balíček karet.

Ve všech evropských městech září v tento předvánoční
i vánoční čas milióny žárovek i žároviček, jimiž jsou obaleny
větve stromů, ověšené ulice a vchody do obchodů. Byty, úřa-
dy a kavárny protepluje červená barva, girlandy z chvojí po-
kryté květy červených vánočních hvězd - poinsetií. Ty lemují
mnohé dveře a zdobí krby či svícny. Červená barva se obje-
vuje na závěsech, vánočních ubrusech a svíčkách. Jinak ne-
lze v novém roce zaručit štěstí a opětovanou lásku. Taková
je vánoční pověra a lidé jí věří.                                Vá
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TISKOVÁ ZPRÁVA NADACE PARTNERSTVÍ

Nadace Partnerství rozdělí
4,3 milionu korun
na výsadby stromů

Hradec Králové (28. listopadu 2007) - Obyvatelé Vi-
tiněvsi letos vysázeli březovou alej a stromky oživi-
li také tři drobné sakrální památky v obci. Podobné
projekty mají opět možnost získat podporu z pro-
gramu Strom života Nadace Partnerství, který v nad-
cházejícím roce rozdělí 4,3 milionu korun. O grant
do maximální výše 200 tisíc korun přitom mohou žá-
dat občanská sdružení, obce, školy i jednotlivci. Pro-
gram Strom života podporuje třetím rokem společ-
nost Skanska, která na něj v letošním roce věnuje
6,1 milionu korun.

Vitiněves letos uspěla v jarním i podzimním kole granto-
vého programu Strom života Nadace Partnerství a získala
tak celkem šedesát tisíc korun. Z těchto prostředků obec
nejprve zakoupila 113 bříz a společně s místními obyvate-
li na jaře založila stromořadí vedoucí na rozcestí k soused-
ním obcím. Velkolepě pojaté výsadby se zúčastnilo 300 osob,
přičemž samotná Vitiněves čítá 311 obyvatel. V říjnu pak Viti-

něvští vysázeli stromy v okolí tří sakrálních památek. K dal-
ším úspěšným žadatelům z Královehradeckého kraje patří
sdružení Neratov, Centrum rozvoje Česká Skalice, občan-
ské sdružení Ruka z Úpice, sdružení INEX-SDA Kostelec-
ké Horky či obec Smidary. Na Hradecko tak díky programu
Strom života Nadace Partnerství v tomto roce přišlo 240 ti-
síc korun.

Podobné projekty mají opět šanci získat finanční dota-
ci z programu Strom života Nadace Partnerství. „V roce 2008
rozdělíme více než 4 miliony korun, což je stejná částka ja-
ko v předchozích dvou letech. Většina prostředků je urče-
na na výsadby stromů v obcích i ve volné krajině, podpo-
rujeme však i složitější projekty zabývající se například
utvářením veřejných prostranství za účasti veřejnosti nebo
interpretací místního dědictví,“ uvedla Mirka Drobílková
z programu Strom života Nadace Partnerství. 

K základním kritériím při výběru žádostí patří například
zapojení veřejnosti, realistický rozpočet či spolupráce s dal-
šími partnery. „V případě výsadeb dáváme důraz i na za-
jištění následné péče a volbu stanovištně vhodných druhů.
Nepodporujeme například výsadby exotických druhů dře-
vin, k jakým patří túje, cypřiše či stříbrné smrky,“ dodala
Drobílková. Žádosti o grant bude možné v příštím roce za-
sílat ke čtyřem uzávěrkám, nejbližší z nich je stanovena již
na 18. ledna. Více informací žadatelé naleznou na interne-
tové adrese www.stromzivota.cz.

kontakt: Mirka Drobílková, program Strom života 
Nadace Partnerství, tel.: 515 903 125
e-mail: mirka.drobilkova@nap.cz
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Nejlepší nemocnicí bylo zvoleno zařízení v Měst-
ci Králové. 

Nemocnice v Městci Králové na Nymbursku je podle pa-
cientů nejlepší nemocnicí v Česku. Druhá je Nemocnice Mi-
losrdných sester v Praze a třetí nemocnice v Havlíčkově Bro-
dě. Do ankety, kterou pořádalo sdružení HealthCare Institute,
se zapojilo 17 000 lidí. Anketa neměřila odbornou úroveň,
spíše chování personálu a podmínky v zařízení.

Mezi fakultními nemocnicemi má prvenství Všeobecná
fakultní nemocnice v Praze, druhá je Fakultní nemocnice
v Hradci Králové a třetí Fakultní nemocnice v Motole.

Nemocnice v Městci Králové byla loni třetí, letos ji pa-
cienti vysadili na vrchol žebříčku. Loňský vítěz, Nemocnice
Milosrdných sester sv. Karla Boromejského, je nyní druhá.

Pacienti v anketě odpovídali na otázky na kvalitu péče,
stravování nebo chování personálu.

„Výsledky hlasování předáme jednotlivým nemocnicím,
které tak získají užitečné informace o tom, jak si stojí v hod-
nocení pacientů,“ řekl Karel Vavřina ze sdružení HealtCare
Institut.

Deset nemocnic s nejvyšším hodnocením
pořadí nemocnice obec

1 Nemocnice Městec Králové Městec Králové 
2 Nemocnice Milosrdných sester 

sv. Karla Boromejského Praha 1 
3 Nemocnice Havlíčkův Brod Havlíčkův Brod 
4 Nemocnice Podlesí Třinec 
5 Nemocnice Ivančice Ivančice 
6 Úrazová nemocnice v Brně Brno 
7 Masarykův onkologický ústav Brno 
8 Karvinská hornická nemocnice Karviná 
9 Městská nemocnice Neratovice Neratovice 

10 Nemocnice na Homolce Praha 5

Se snahou hodnotit české nemocnice začal už někdej-
ší ministr zdravotnictví David Rath. Nynější šéf resortu To-
máš Julínek ale jeho hodnocení nikdy nezveřejnil. Bylo prý
nesmyslné. Měřilo ústavy například podle úmrtnosti. Porod-
nice tak logicky dopadly lépe než onkologická zařízení.

V nynějším projektu tak hodnotí sami pacienti spíše po-
stoje nemocnic k nim než odbornou úroveň.

Nejlepší zařízení ve vybraných krajích 
podle žebříčku HealtCare Institut 

kraj nemocnice 
Praha nemocnice Milosrdných sester Karla

Boromejského 
Královéhradecký fakultní nemocnice Hradec Králové 
Liberecký Masarykova městská nemocnice Ji-

lemnice 
Pardubický Nemocnice Litomyšl 
Středočeský Nemocnice Městec Králové 

Češi volili nejlepší nemocnici,
je ve středních Čechách

Manželé Dubští z Převýšova
děkují touto cestou

pracovnicím Klicperova domu
v Chlumci nad Cidlinou

za nález peněženky a její vrácení majitelce.
Jakoukoli odměnu pracovnice odmítly.

Velmi si vážíme jejich přístupu.

Děkujeme.

Inzerce

Inzerce
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31. ledna Královna Alžběta: Zlatý věk
čtvrtek Kino - historický VB
19.00 hod. Postavila se nejmocnější armádě světa. Unikla

pokusu o atentát. Kvůli vyššímu zájmu oběto-
vala svou lásku a nechala popravit svou pří-
buznou. Jmenovala se Alžběta a především
díky ní se Británie může chlubit přívlastkem
Velká. Hrají: Cate Blancherr, Geoffrey Rush,
Clive Owen, Abbie Cornish, Jordi Mollá, Rys
Ifans.

114 minut Vstupné: 65,- Kč mládeži do 12 let
české titulky nevhodný

Říhův dům

19. ledna CZ hity
sobota
21.00 hod. Vstupné: zdarma

26. ledna RAMMSTEIN Revival 
sobota MEMBERS CLUB
21.00 hod. Vstupné: 100,- Kč.

TJ Sokol - sokolovna

5. ledna Společenský ples
sobota Hraje: TEMPO
20.00 hod. Vstupné: 100,- Kč

11. ledna OPEN PLES
pátek Hraje: TEMPO
20.00 hod. Vstupné: 100,- Kč

25. ledna Sportovní ples
pátek Hraje: Taneční orchestr TOX
20.00 hod. Vstupné: 130,- Kč
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CHLUMECKÝ KULTURNÍ KALENDÁŘ
LEDEN 2008

Předprodej vstupenek každý čtvrtek v době od 15.00 do 18.00 hod. nebo před každým představením dle programu

Klicperův dům - rezervace vstupenek
na tel.: 495 426 273, 602 717 410

e-mail: klicperuvdum@email.cz
www.chlumec-n-cidlinou.cz/divadlo

Klicperův dům

4. ledna Mezi nepřáteli
pátek Kino - válečné drama Francie
19.00 hod. „Jsem si jist, že film bude mít význam i pro

jiné země, než je Francie, protože ho lze srov-
nat s dnešní situací v Iráku“. Režisér Florent
Emilio Siri. Hrají: Benot Magimel, Albert Du-
pontel, Marc Barbé

111 minut Vstupné: 60,- Kč mládeži do 15 let
české titulky nevhodný

5. ledna Hvězdný prach
sobota Kino - dobrodružné romantické fantasy
19.00 hod. Příběh začíná pádem hvězdy. Není se ostatně

čemu divit, když se na jeho vzniku tolik hvězd
podílelo. Napsal ho Neil Gaiman, jeden z nej-
čtenějších spisovatelů současnosti, režíroval
Matthew Vaughn a hrají v něm takoví herci
jako Robert De Niro, Michelle Pfeiffer nebo
Blaire Danes. 

127 minut Vstupné: 60,- Kč mládeži přístupný
český dabing

11. ledna Můj vůdce: Skutečně skutečná
pátek skutečnost o Adolfu Hitlerovi
19.00 hod. Kino - kontroverzní komedie

Adolf Hitler se jako komická postava ve filmu
objevil už několikrát, ale ještě nikdy v celove-
černím německém snímku. Hned po svém
uvedení vyvolal film mimořádnou vlnu me-
diálního zájmu. Hrají: Helge Schneider, Ul-
rich Muhe, Sylvester Groth, Adriana Altaras,
Stefan Kurt

96 minut Vstupné: 60,- Kč mládeži přístupný 
titulky od 12 let

12. ledna SUGAR - Někdo to rád horké
sobota Divadelní soubor KLICPERA o.s.
19.00 hod. Melodybrass, She-pot

Vstupné: 80,- Kč

18. ledna Across the Universe
pátek Kino - muzikál USA
19.00 hod. Rozverný, bizardní a velice teatrální, takový je

převratný muzikál společnosti Revolution, kte-
rý se zrodil v hlavě známé režisérky a scéná-
ristky Julie Taymor.

Hrají: Jim Sturgess, Evan Rachel Wood, Joe
Anderson, Dana Fuchs

131 minut Vstupné: 70,- Kč mládeži přístupný
titulky

19. ledna SUPERBAD
sobota Kino - komedie USA
19.00 hod. Superbad je varujícím příběhem dvou dospí-

vajících chlapců, které čeká maturita. Jsou na
sobě obrovským způsobem závislí, ale te� by
měl každý z nich jít na jinou vysokou školu
a čeká je odloučení. Hrají: Johan Hill, Micha-
el Cera, Seth Rogen, Bill Hader, Christopher
Mintz-Plasse

114 minut Vstupné: 65,- Kč mládeži do 15 let
titulky nevhodný

25. ledna Kouzelná romance
pátek Kino - romantická komedie
19.00 hod. Film o pohádkové princezně z minulosti, kte-

rou zlá královna přemístí do současnosti, je
spojením klasické pohádky společnosti Dis-
ney s příběhem moderního New Yorku.
Hrají: Amy Adams, Patrick Dempsey, James
Marsden, Timothy Spall, Idina Medez a Su-
san Sarandon

108 minut Vstupné: 65,- Kč mládeži přístupný
český dabing

26. ledna Těsně vedle
sobota Kino - komedie USA
19.00 hod. Až na svatební cestě Eddie zjistil, že našel tu

pravou. Dotyčná dáma ale bohužel nebyla je-
ho novomanželka. Bratři Bobby a Peter Far-
rellyové, mistři svérázného humoru, který ne-
respektuje žádná tabu, stvořili další originální
komedii plnou omylů. Hrají: Ben Stiller, Mi-
chelle Monaghan, Jerry Stiller, Malin Akerman,
Eva Longoria

115 minut Vstupné: 65,- Kč mládeži do 12 let 
titulky nevhodný

30. ledna Jaroslav Koloděj 
středa Ježibaby z Babína
8.30 hod., Divadelní spolek JIŘÍ Poděbrady

10.00 hod. Divadelní představení pro MŠ a matky
s dětmi
Vstupné: 25,- Kč

Pozvánka do divadla
Vážení spoluobčané, 
dovoluji si vás touto cestou pozvat do Klicperova domu

na druhé představení v rámci divadelní sezony 2007-2008.

Chudák manžel
Divadelní společnost Julie Jurištové
13. února 2008, středa od 20.00 hod.

J. B. Moliére (15. 1. 1622 - 17. 2. 1673) vlastním jménem
Jean-Baptiste Poquelin je jedním z největších dramatiků his-
torie. Hry psal pro své divadlo, své herce. A hercům uměl na-
psat skvělé role. Obohacený o zkušenosti z dvanáctiletého
kočovného putování po francouzském venkově odhaloval
z pozice zdravého rozumu pokryteckou náboženskou mo-
rálku, šarlatánství lékařů, snobství filozofů a literátů, tyranii
vlastnických vztahů v rodinném i citovém životě. V období
vrcholné tvorby napsal komedii Jíra Danda, chudák
manžel. Čerpal též z vlastní zkušenosti. Vzal si o dvacet
let mladší dceru své milenky, Armandu Bézartovou, a žárlil
na její zálety. 

Doufám, že setkání se stále živým klasikem Molierém
vás potěsí.

Osoby a obsazení: v titulní roli Oldřich Navrátil
Dále střídavě hrají:

Baronka Jaroslava Obermaierová
Anděla Kamila Špráchalová/Miluše Bittnerová
Klaudýnka Martina Hudečková/Tereza Helšusová
Baron Petr Oliva
Klitandr Mário Kubec/Jiří Hána
Zmotal Rudolf Kubík
Treska Vladimír Lizec/Ivan Kodeš/Václav Skalník

Marcela Přerovská
vedoucí MěKS Klicperův dům

Inzerce
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Obědovický ochotnický spolek
hra Hrátky s čertem

Pozoruhodný herecký výkon
Adéla Kvasničková Káča
Lenka Nováková Mgr. Solferna
Pavel Koníček Omnimor - čert 
- ocenění získal zejména s ohledem na velmi precizní je-
vištní řeč

Nejvytíženější herec
David Čermák Karborund, loupežník Sarka Farka, 

Smyslný přelud

Úprava hry
Martina Klapková za osobitou úpravu hry
Pavel Novák za úpravu a režii

Vyhlašování výsledků

Ostatní pozoruhodné výkony:
Jsou to především ti, kdo nejen že poskytli sponzorské dary,
ale především přiložili ruku k dílu a aktivně se podíleli po
celou dobu přehlídky na jejím materiálním zabezpečení.

Miloslav Malý - Řád zlaté vařečky, s poděkováním za péči
o stravování účinkujících

Viera Chrtková - poděkování za spolupráci - za návrh a vý-
robu keramických emblémů festivalu a dárků pro účin-
kující soubory.

Manželé Vytlačilovi - poděkování za spolupráci při péči
o stravování účinkujících

Petra Veselá - poděkování za spolupráci při zajištění
květinových dárků pro účinkující a nápadité květinové
vazby.

Kristina Vojtíšková - princezna Dišperanda
osobní cena od Jana Baldíka - za osobitý přístup k di-
vákovi.

Lenka Müllerová - propůjčuje soubor titul „Létající Ma-
mina“ - a všechny účinkující to jistě nepřekvapí, pro-
tože mají ještě v živé paměti, jak kolem nich běhala
s guláškem a dortíkem nebo kávičkou, a na všechny
námitky, aby si už konečně sedla a odpočinula si, od-
povídala: - „Já musím pořád lítat, jsem na to zvyklá a tak
je mi nejlíp.“

Alena Kvasničková - cena nejen za grafické návrhy na
všechny oficiální tiskoviny 60. ročníku divadelní přehlíd-
ky a informační brožury, ale i za zajištění další propa-
gace festivalu ve sdělovacích prostředcích

Luboš Suchánek - poděkování za spolupráci při zajiště-
ní speciálních tiskovin... A... ZA DODRŽENÍ VŠECH
TERMÍNŮ

Pracovníci Tiskárny v Novém Městě nad Cidlinou -
poděkování za dlouhodobou dobrou spolupráci

DS Klicpera
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V diváckém hlasování se umístil:
1. DS Vojan Libice nad Cidlinou - Oskar

2. DS J. K. Tyl Meziměstí - Úžasná svatba

3. DS Jána Chalupku Brezno - Pani richtárka

Ceny udělené DS Klicpera:
Alžbeta Vagadayová
- Nejlepší ženský herecký výkon
Pani richtárka
Poluša

Pavel Novák
- Nejlepší

mužský 
herecký výkon

Úžasná svatba 
Bill

DS Právě začínáme Horní Počernice
hra: Když ty, tak já taky...

Pozoruhodný herecký výkon
Štěpánka Pařízková Bettina . služebná
Lucka Hendrychová Brigitte
Michal Klich Bertrand

DS Vojan Libice nad Cidlinou
hra Oskar

Pozoruhodný herecký výkon
Ondřej Růžička Kristian Martén
Marcela Hlávková paní Barnierová
Jaroslav Brendl Filip Dubois
Pavla Červinková Bernardeta

Návrh scény
František Svoboda Návrh scény
Jitka Svobodová ml. Návrh scény

DS Jána Chalupku Brezno
hra Paní richtárka

Mimořádný herecký výkon 
Gabriel Obernauer Miško Červený - drotár
Markéta Gregušová Mariška - sirota

DS J. K. Tyl Meziměstí
hra Úžasná svatba

Mimořádný herecký výkon
Milan Mach Tom - kamarád ženicha
Nina Dlouhá Juli - pokojská
Dagmar Justová Dafné - tchýně

Režie
Irena Kozáková režie

Scéna
Jiří Kašpar scéna

Výsledky 60. ročníku Klicperova Chlumce

TERMÍN UZÁVĚREK A VYDÁNÍ
VÝTISKŮ CHLUMECKÝCH LISTŮ
Číslo Datum uzávěrky Datum vydání

1/08 čtvrtek 10. 1. čtvrtek 31. 1.
2/08 čtvrtek 7. 2. čtvrtek 28. 2.
3/08 čtvrtek 6. 3. pátek 28. 3.

Inzerce
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Protože tyto řádky budete číst v ob-
dobí, kdy se zamýšlíme nad tím, jaký
byl a co nám dal rok starý, a těšíme se
na to, co nám přinese ten nový, dovol-
te abych vám jménem „Klicperáků“, te-
dy i jménem svým, popřál do toho nové-
ho roku pevné zdraví, hodně úspěchů,

i tu nezbytnou kapičku štěstí ve všem,
do čeho se v tom novém roce pustíte. 

J. Málek

Děkujeme vám za mimořádnou pří-
zeň, kterou jste nám věnovali v letoš-

ním roce a věřím, že vás nezklameme
ani v tom nastávajícím. 

Těšíme se na shledání s vámi v hle-
dišti Klicperova domu a to nejen při
příležitosti 61. ročníku divadelní pře-
hlídky Klicperův Chlumec 2008.

Vaši Klicperáci
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Tak, a jubilejní - 60. - ročník diva-
delní přehlídky Klicperův Chlumec je
minulostí. Ocenění a diplomy byly roz-
dány, dozněly fanfáry i projevy a ti, kdo,
se podíleli na organizování celého to-
ho divadelního maratonu, si mohou
zaslouženě vydechnout. Ale jen krátce,
protože, ač se to někomu bude zdát
nepochopitelné, začíná příprava toho
dalšího, v pořadí 61. ročníku. A opět
pátrání po tom, co se vlastně na ama-
térské scéně kterému souboru poved-
lo a co by se asi líbilo chlumeckému
publiku, aby do divadla přišlo, protože
to se zase líbí účinkujícím, a ti pak ze
sebe vydají všechno to nejlepší, co se
naučili, často přidají i kus vlastního
srdíčka a všichni jsou nakonec spoko-
jeni, že se to celé povedlo. 

Tahle poněkud dlouhá a kostrbatá
věta by vlastně mohla charakterizovat
i letošní přehlídku. Myslím, že se poda-
řilo vybrat zajímavá představení, což je
jistě základem úspěchu, a diváci svou
spokojenost dali výrazně najevo, tak
jak to už diváci dělají - prostě přišli se
na to divadlo podívat osobně. A věřte
mi, že po každém představení, kdy jsme
s hostujícími soubory dlouho do noci
diskutovali, slyšeli jsme nejenom slova
chvály na zázemí našeho divadla, ale
každý soubor nám položil stejnou otáz-
ku - „Jak to děláte, že přijde tolik lidí“?
A my jsme jim trochu pyšně odpovída-
li - no to víte - tady u nás je to normál-
ní, jsou tady kulturní lidé a jsou zvyklí
chodit do divadla. Samozřejmě, že jsme
nelhali, ale všemu co se jeví jako nor-
mální a samozřejmé, se většinou musí
docela hodně pomoci. Jen několik má-
lo zasvěcených ví, kolik úsilí bylo vě-
nováno tomu, aby se podařilo sehnat
dost peněz, aby bylo možné dotovat
vstupenky pro studenty i důchodce,
aby byly peníze na vydání informační-
ho bulletinu, protože včasná informace
je nutná, aby byly peníze i na ta před-
stavení, protože i když amatérský sou-
bor hraje za symbolickou cenu, jsou
tu náklady na dopravu a kulisy nejsou
zadarmo a kostýmy se musí půjčovně
taky zaplatit a … peníze, peníze, pe-
níze. A na tomhle místě musím podě-
kovat všem vám, kteří jste se rozhodli,
že nenecháte chlumecké divadlo na
holičkách, a pomohli jste nám zařídit,

že i letošní Klicperův Chlumec se mohl
stát skutečným svátkem amatérského
divadla. Třicet čtyři sponzoři - úctyhod-
né číslo. Všem patří velký dík za nás
pořadatele, i za vás - diváky.

Peníze jsou potřeba a mají velkou
moc, ale samy o sobě by jistě nestači-
ly, jsou jenom nutným předpokladem
k tomu, aby něco mohlo vzniknout. Je
k nim obvykle potřeba přidat ještě ně-
co velmi důležitého - práci. Někdo mu-
sí jet do světa a podívat se, co že je to
vlastně za kus, který máme mít na naší
přehlídce, jiný musí navrhnout grafic-
kou úpravu tiskovin - od plakátů až po
diplomy, další musí zajistit, aby všechny
vztahy byly kryty smlouvami, a další se
musí postarat o to, aby cizí soubory měl
kdo přivítat a pomoci jim s technikou
a po divadle se o hostující soubory po-
starat i tím, že někdo roznese večeře
a poté sklidí a umyje nádobí … prostě
přiložit ruku k dílu musí každý, kdo
může, či umí. A musím říct, že pomoc
neodmítl nikdo z těch, které jsme v růz-
ných fázích příprav oslovili. I jim děku-
ji. Dělali to zadarmo a rádi. 

Přes veškeré úsilí, které jsme pře-
hlídce věnovali, se ale ozývají i různé
polemické hlasy.

Často slýchám, proč nenazkoušíme
víc her, nebo proč jsme letos nehráli
soutěžní představení… Milí přátelé -
nazkoušet hru tak, aby se na ni dalo
koukat vyžaduje v amatérských pod-
mínkách rok tvrdé práce - dvě zkouš-
ky týdně, do toho každý druhý týden
zájezdní představení SUGAR a je vám
jasné, že pak už by stačil jen krůček
k tomu, aby divadlo nebylo jen naším
koníčkem, ale povoláním. Takže na-
studovat víc her je sice hezký, leč těž-
ko uskutečnitelný sen. A v žádném pří-
padě nelze vyjít na jeviště s inscenací,
která není dopilovaná do posledního
detailu jenom proto, že letošní pře-
hlídka byla jubilejní. Byla by to přede-
vším neúcta k divákům a my hrajeme
především pro diváky, ne pro slávu
a vavříny z přehlídek. To je ten hlavní
důvod, proč jsme se rozhodli s novou
hrou počkat na příští ročník. 

Zaslechl jsem i hlasy, volající po vět-
ším podílu klasických českých her…
Ale ruku na srdce - zkusil si někdo
z vás přečíst nějakou Tylovu, Klicpe-

rovu či Stroupežnického hru?? Já ano.
Tyto hry sice jistě patří do zlatého fon-
du českého divadla, ale jejich sdělení
je pro současného diváka většinou pro-
blematické a jen těžko pochopitelné.
A i když jsou to veselohry, často je nut-
ná velmi rozsáhlá dramaturgická úpra-
va, aby vůbec bylo čemu se zasmát.
Popravdě řečeno, obdivuji ty, kdo se
do těchto her pustí a dotáhnou je do
úspěšného konce. Je ale třeba dodat,
že v minulé sezoně to neudělal ani je-
den amatérský soubor. Tyto hry mají
své místo především na klasických vel-
kých českých scénách, kde jsou k dis-
pozici kvalitní dramaturgové a režiséři
a kde si je divák snadno najde, pokud
o ně stojí. Pro nás je to ovšem úkol na
samé hranici možností, možná i za ní,
o čemž jsme se přesvědčili v okamži-
ku, kdy jsme pro právě otevírané di-
vadlo hledali Klicperovu komedii. Po-
topa, kterou jsme nakonec vybrali, se
potom hrála celkem třikrát. A přesto-
že byla dramaturgicky velmi zdařile
upravená (upravila ji Soňa Chloupko-
vá) a byla i kvalitně obsazena, zazname-
nala zájem spíše odborné než divácké
veřejnosti. A zcela upřímně říkám - od-
borná veřejnost hlediště divadla neza-
plní a bez diváka se divadlo hrát nedá. 

A my jsme si na začátku dali jeden
hlavní cíl - naplnit hlediště chlumec-
kého divadla. Nevím, jestli je to kvalit-
ní kriterium, ale na všechna předsta-
vení letošní přehlídky bylo vyprodáno
a - možná je to od nás sobecké, ale my
jsme tomu rádi. Splnili jsme úkol, kte-
rý jme si dali, a myslím, že jsme udě-
lali radost nejen sobě.

Organizovat divadelní přehlídku ne-
ní legrace, tedy pokud má mít nějakou
úroveň. Věděli jsme to samozřejmě i lo-
ni, ale do příprav dalšího ročníku vstu-
pujeme s novými zkušenostmi i podně-
ty. Věřím, že se nám povede vybrat dost
kvalitních her, které vás do divadla při-
vedou, vykouzlí na vašich tvářích úsměv
a pomohou aspoň na chvíli zapome-
nout na starosti všedního dne. Proto ta-
dy to divadlo máme. A nezapomínejte
na to ani v průběhu roku, kdy se do
Chlumce přijedou představit pražští her-
ci, a pokud bude zájem, tak i my s hrou
Sugar, pro kterou máme nasmlouvané
termíny ještě na celý příští rok. 

Rok uběhl jako voda a nastala opět adventní doba, doba
krásného těšení se na nejkrásnější svátky v roce, na Vánoce.
V neděli 2. prosince v podvečer se na náměstí v prostoru
před Majorátem sešlo velké množství lidí z Chlumce i okol-
ních obcí. Letos slavila tato akce, kterou pořádá již tradičně
občanské sdružení „Město v zahradách „ ve spolupráci s měs-
tem Chlumec nad Cidlinou, už 8. narozeniny.

Již v 15 hodin byl do posledního místečka zaplněn Hu-
sův sbor, ve kterém jsme připravili pro milovníky bluegrassu,
ale nejen pro ně, koncert legendární skupiny Poutníci z Brna
v pořadu Country Vánoce. A na své si přišli opravdu všich-
ni. Hrály a zpívaly se nejen klasické skladby světové i české
country hudby, ale v zajímavém podání jsme vyslechli i sklad-
by Mozartovy či klasika českých Vánoc Adama Michny z Otra-
dovic a samozřejmě i české a moravské lidové koledy. Kdo
chtěl, mohl si i zazpívat. Všichni účinkující předvedli vyni-
kající výkon a posluchači jejich snažení odměnili dlouhotrva-
jícím potleskem. Po skončení koncertu byla na tvářích všech
vidět spokojenost a pohoda. A tak to má být. To je advent
- zastavit se v dnešní uspěchané době, odpočinout si, sejít
se s přáteli, rozjímat, připravit se na blížící se svátky. 

Úderem 17. hodiny se rozezněly nástroje trubačů a za
zvuků vánočních melodií se Klicperovo náměstí nádherně
rozzářilo. I když je advent především dobou setkávání, le-
tos byl v našem městě i dobou loučení. Po mnoha letech
odcházejí z Chlumce nad Cidlinou farář CČSH, pan Jaro-
slav Tesař a jeho paní, kteří stáli u zrodu zahájení adventu
po boku našeho občanského sdružení a kterým patří ještě
jednou naše upřímné poděkování. Starosta města Ing. Mi-
roslav Uchytil se s nimi jménem všech občanů rozloučil,
poděkoval jim za jejich působení u nás a předal jim drobné
pozornosti. Manželé Tesařovi neskrývali své dojetí a upřímně
se rozloučili se svými Chlumečáky. Poté pan farář popřál všem
krásné Vánoce a požehnaný rok 2008. 

A pak již následoval kulturní program, který již tradičně
připravila ZUŠ a na němž se letos podílel pěvecký sbor a žá-
ci dramatického odboru pod vedením paní učitelky Roma-
ny Hlubučkové. Po celý podvečer bylo možné prohlédnout
si výtvarné práce žáků ZUŠ v prostorách školy. U stánků s ke-
ramikou jste mohli nakoupit vánoční dárky, které pro vás již
tradičně připravili žáci ZŠ a školní družiny. V prostorách Hu-
sova sboru je možné zhlédnout ještě v těchto dnech výstavu
jejich prací.

Po roce opět mezi nás zavítal Mikuláš se svojí čertovskou
družinou a rozdával dětem sladkosti. Pro všechny bez rozdí-
lu věku byl připraven čaj na zahřátí, pro plnoleté s vůní rumu. 

Nesmíme zapomenout poděkovat těm, bez kterých by-
chom pro vás tuto krásnou akci jen těžko v takovém roz-
sahu mohli pořádat. Jsou to - Město Chlumec nad Cidlinou,
pan Miloslav Malý - závodní stravování, pan František Pan-
chartek a jeho čertovská družina, pan Jaroslav Hlídek, který
se staral o nasvícení prostoru před Husovým sborem, a pan
Pavel Hampl, který zajišOoval ozvučení celého prostoru. Dě-
kuji i svým kolegům - členům OS „Město v zahradách“ za
ochotu a pomoc při organizaci, ZUŠ a jejímu řediteli MgA Ja-
nu Molingerovi nejen za kulturní program, ale i za poskytnu-
tí zázemí pro účinkující, pracovnicím školní družiny, Církvi
československé husitské za příjemně vytopené prostory Hu-
sova sboru a panu faráři Tesařovi za krásná slova.

Děkujeme vám všem, že jste přišli v tak hojném počtu,
a věříme, že jste byli spokojeni. Snažili jsme se připravit za-
čátek vánočního období k vaší radosti a doufáme, že se nám
to alespoň částečně podařilo. Přejeme si, abychom se ve
zdraví sešli v příštím roce nejen na zahájení adventu, ale i na
dalších akcích pořádaných našim občanským sdružením.

Josef Komárek
předseda OS „Město v zahradách“

Krásné Vánoce a štěstí, zdraví a pohodu
v nastávajícím roce přeje všem čtenářům

Chlumeckých listů občanské sdružení
„Město v zahradách“

Klicperovo náměstí už zase krásně svítí

60. Klicperův Chlumec skončil

ROHÁČEK 
Naši představitelé

1850-1861

1. Tajenka

2. Třebechovická
hora

3. Šeřík

4. Iniciály
spisovatele Basse

5. Značka 
poloměru

Rozluštění na str. 35 LV
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probádáním historických záznamů
o vzhledu dotyčných královen, dospěl
k vytvoření fyziognomií co nejpravdě-
podobnější totožnosti s historickou re-
alitou. Vzniklo velice zdařilé, emotivně
působící a v uměleckém i estetickém
smyslu krásné dílo. Obě busty svým do-
konalým výtvarným provedením nejen-
že již na první pohled slohově přesně
zapadají do gotického prostoru trifo-
ria, ale zároveň z portrétního hlediska
vyjadřují při individuálnosti rozdílu tvá-
ří jejich ženský půvab, ale i vladařskou
rozhodnost a sílu vůle. Renovační zá-
měry pana biskupa Duky byly v chrá-
mu sv. Ducha nepochybně tímto so-
chařským dílem nad pomyšlení úspěšně
završeny.

Hovoříme-li o pilné tvorbě mistra
Adamce, který je výtvarnou kritikou
zařazován do první desítky soudobých
českých sochařů, nelze se nezmínit
o obrovském sochařském projektu,
který se realizuje v známém Šporkově
Kuksu, proslulém bohatstvím světo-
známých Braunových barokních soch.
Náš přední sochař Vladimír Preclík po-
jal záměr uskutečnit Braunovu myšlen-

ku, na jejíž realizaci už barokní mistr
neměl síly ani čas, zbudovat v starém
lázeňském areálu podél cesty do tak
zvaného Betléma křížovou cestu se so-
chařskými výjevy. Preclík, který si před-
sevzal zorganizovat skupinu předních
soudobých sochařů k společnému usku-
tečnění této myšlenky, pozval ke spolu-
práci celkem dvanáct sochařů a mezi
nimi i našeho Vojtěcha Adamce. Tento
velkolepý, vpravdě monumentální umě-
lecký záměr se rovněž realizuje pod pa-
tronací pana biskupa Duky, který jako
vysoce vzdělaný a kulturně vyspělý ná-
boženský představitel disponuje schop-
ností liberálního uvažování a názorové
tolerance. Pod Preclíkovým vedením
se tu chýlí k úspěšnému závěru pilné
mnohaměsíční úsilí sochařů na aleji
soch, které nevykazují rigorózně kato-
licistní ráz, ale moderními výrazovými
prostředky navazují na humanitní ide-
je Braunovy tvorby a posunují ji do po-
lohy výtvarného vnímání lidí dnešní
doby, ovšem tak, aby se zásadně ne-
příčilo Braunovu pojetí výtvarné krá-
sy. Každý z přizvaných mistrů do aleje
soch přispívá svým dílem, vyjadřujícím

vzepětí lidského ducha a ušlechtilosti
nad přízemní tíhu hmoty. Mistru Adam-

covi blahopřejeme k dosaženým úspě-
chům a našim čtenářům předvádíme
malou ukázku jeho díla.

Karel Richter
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Přinesli jsme již zprávu o tom, že na
počest 700. výročí katedrály svatého
Ducha v Hradci Králové byla slavnost-
ně otevřena nově restaurovaná gotická
síň královen, tak zvané malé triforium,
jímž se vchází do katedrály. Na podnět
pana biskupa Duky jsou zde nyní umís-
těny portrétní busty dvou významných
českých královen, které se za svého
vdovského pobytu v tomto věnném
městě královen záslužně přičinily o je-
ho výstavbu. Byla to veliká paráda. Do-
stavili se členové spolku Elišky Rejčky,
mladí šlechtici v starobylých vzneše-
ných krojích, přítomen byl krajský hejt-
man a samozřejmě hradecký primá-
tor a první dáma republiky paní Livie
Klausová, která přednesla působivý
projev o právu žen na plné uplatnění
v životě naší společnosti.

Eliška Rejčka, vdova po králi Václa-
vovi II., která sem přesídlila v roce 1308,
dala podnět k vybudování impozantní
katedrály, stavěné pro Čechy nezvyklým
způsobem z červených cihel, jak bylo
pravidlem v jejím rodném Polsku. Ale
i druhá z obou hradeckých královen,
Eliška Pomořanská, čtvrtá manželka
císaře a krále Karla IV., se záslužně
přičinila o zvelebování chrámu i staveb-
ního vzhledu města na Labi.

Nádherné bronzové busty v život-
ní velikosti vytvořil akademický sochař
a malíř Vojtěch Adamec, který - jak víme
- žije a pracuje v blízkém Štítě u Chlum-
ce n.C. spolu se svou manželkou a čas-
tou spolupracovnicí, rovněž akademic-
kou sochařkou a malířkou, někdejší
uměleckou pedagožkou a výtvarnicí di-
vadla Semafor, Marií Adamcovou. Spo-
lečně vytvořili pozoruhodné sousoší
slavníkovských bratří sv. Vojtěcha a Ra-
dima v Libici nad Cidlinou. Předsálí
chlumeckého Klicperova domu mistr
Adamec vyzdobil bustou našeho slav-
ného rodáka, jemuž je tento stánek kul-
tury zasvěcen. V Hradci Králové je na
nádvoří biskupského sídla instalována
Adamcova všeobecně obdivovaná so-
cha zesnulého papeže Jana Pavla II.,
která má hodnotu světového unikátu
a jejíž zmenšenou kopii si pro ozdobu
svého pracovního stolu vyžádal jeho
nástupce ve Vatikánu.

Naše krajská metropole se rozhod-
la uctít památku této nesmrtelné cír-

kevní osobnosti, která se zasazovala
o světový mír a ekumenickou spolu-
práci všech křesOanských církví, i dal-
ším jeho monumentálním pomníkem,
který se zrodil v ateliéru mistra Adam-
ce. Jeho slavnostní odhalení se chystá
na nově upraveném náměstí, které po-
nese papežovo jméno.

V mistrově ateliéru se, jak vidět,
nezahálí. Nedaleká obec Vlčkovice si
zadala u Vojtěcha Adamce vytvoření

reprezentativní bronzové busty svého
slavného rodáka malíře Kubišty. (Dou-
fáme, že i naše město si časem našet-
ří potřebných dvacet nebo třicet tisíc
na to, aby provizorní sádrovou bustu
V. K. Klicpery v předsálí Klicperova do-
mu nahradilo hodnotným odlitkem
z bronzu. Stejně tak se odvažujeme
doufat, že se v nedaleké budoucnosti
podaří využít ochoty mistra Adamce
ekonomicky účelným způsobem na-
pravit primitivně hlupácké odstranění
pomníku TGM u sokolovny, když ne na-
vrácením Španielovy sochy, tak alespoň
žulovým pylonem s Adamcovou bron-
zovou bustou. VždyO i ve vesnici Pras-
kačka, soused Vlčkovic, kam chodil Ku-
bišta do školy, si obecní úřad dopřál
zadat u Adamců vytvoření velké bron-
zové pamětní desky s krásným Kubiš-
tovým portrétem na čelní ze� školy.)

Busty královen stály mistra Adamce
čtyři měsíce soustředěné práce. Vzhle-
dem k tomu, že předsíň královen, nej-

cennější prostora chrámu, pro níž byly
určeny, je výtvorem ryzí gotiky parlé-
řovské hutní produkce, prostudoval si
důkladně svatovítské skulptury tohoto
typu a zvolil pro jejich ztvárnění totéž
stylové pojetí.

Triforium vyniká bohatou výzdo-
bou konzol a dalšími ozdobnými gotic-
kými prvky. Jeho výstavbou královna
Eliška Pomořanská neobyčejně zkráš-
lila chrám, i když tu krásou hýřila až

marnotratně, takže tehdy silně zadlu-
žila městskou kasu. To se městům stá-
vá i dnes, hlavně když peníze nezmizí
bez užitku v nenávratnu, což se v tomto
případě rozhodně nestalo. Pan biskup
Duka se vzácným smyslem pro ucho-
vání historických hodnot dal v předsíni
královen obnovit vše, co bylo zubem ča-
su nahlodáno anebo zlovolnou rukou
či nedbalostí poškozeno či zničeno.
Dal odstranit stará osvětlovadla a na-
hradit je novými, z nichž jedno svítí
shora a dvě září v podlaze, takže vznos-
nou prostoru si lze prohlížet i v noci.
Dal mimo to položit i novou dlažbu
s pečlivým uplatněním dříve opomíje-
ných historických hledisek. Mistr Ada-
mec v plném souladu s páně bisku-
povým budovatelským záměrem, na
podkladě studia parléřovských portrét-
ních postupů na svatovítských bus-
tách královen, i když poničených rapí-
ry tupých žoldáků za třicetileté války
a s uplatněním poznatků získaných

Ve štítském ateliéru se nezahálí

Inzerce
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rým se pro věčné časy zapsal do dějin
města. Díky Bohu, že tato agitace po
nějaké době přestala účinkovat. Na-
víc členové zmíněné opozice ochladli,
když z nich dr. Baxa vymámil nějaké
podpisy pro účely strany na směnky,
které nebyly proplaceny, takže musel
každý několika stovkami přispět na
úhradu. Jejich činnost pak ochabla,
pouze dr. Červenka a dr. Hrbek ne-
ustávali ve své činnosti. Měli k ruce
v Kolíně vycházející radikální časopis
Labské proudy, v němž každou sobotu
pálili do představitelů obce na radnici,
do dr. Jana Říhy, učitele Leopolda No-
váka a nešetřili ani soukromých osob
a jejich rodin. Byl to krutý politický boj
a Labské proudy kolovaly po městě
z ruky do ruky. Avšak situace se nako-
nec změnila, neboO těmito paličskými
články byli nakonec občané tak zne-
chuceni, že nastal v opozici rozkol. Čle-
nové klubu se od iniciátorů kampaní
odvraceli a opouštěli klub. Oba dokto-
ři se ocitali v izolaci, která je poškozo-
vala i existenčně. Oba obrátili, ale bylo
již pozdě. Doktor Hrbek byl sice dob-
rým právníkem, ale začal živořit a za
několik let, opuštěn přáteli, kteří ho
přivedli do Chlumce, odstěhoval se do
Pardubic, kde pokračoval v advokátní
praxi. Doktor Červenka se s ním rov-
něž rozešel a začal se ucházet o pří-
zeň těch, proti nimž nedávno útočil
v Labských proudech, vymlouvaje se,
že články vycházely z neinformovanosti.

Jeho štěstím bylo, že vyženil statek
někde u Slaného, takže se jako značně
zámožný muž snadno včlenil do vyšší
společnosti, i když jej lidé v jeho nepří-
tomnosti kritizovali. V posledních le-

tech se stal důvěrným přítelem lesmis-
tra velkostatku, později lesního rady
Karla Hockeho, s nímž se denně set-
kával. Krátce před vypuknutím světové
války o prázdninách byl pozván spolu
s intendantem Porteschem, který sem
každoročně přijížděl i s chotí z Vídně
na prázdniny ke své švagrové, na veče-
ři k radovi Hockemu. Po šesté hodině
dleli již v jeho bytě a očekávali jeho pří-
jezd, aby počali večeřet. Hocke přijel,
uvítal hosty, usedl do fotelu a pojednou
klesl a byl mrtev, raněn mrtvicí. Bylo po
večeři i po vznešeném přátelství.

Týž osud stihl v několika málo le-
tech i doktora Červenku, který rovněž
zemřel raněn mrtvicí. Nutno říci, že žil
velmi poživačně, rád si dopřával dobré
jídlo a pití a jeho nezřízenost v tomto
směru mu záhy připravila hrob. Tím
zmizeli z města dva lidé, kteří snad pů-
vodně chtěli přinésti Chlumci obrodu,
ale vzali to nesprávně do ruky. Dokto-
ru Hrbkovi ovšem dlužno přiznat, že
Chlumci prospěl po stránce kulturní
tím, že se přičinil o zřízení veřejné kni-
hovny a čítárny. Krátce před mým pří-
chodem byla zde (roku 1901) prove-
dena mezi občany sbírka knih, které
pak byly uloženy prozatímně v měst-
ské radnici. Když jsem následující rok
přijel, zapojil jsem se do zřízeného již
Kuratoria městské knihovny a čítárny,
které pečovalo o získávání a zakupová-
ní knih a časopisů. Knihy měl na sta-
rosti starý policejní strážmistr Lux. Můj
sazeč František Kadeřábek a strážmistr
Thiel chodili v zimě každého večera po
práci na strážnici, kde opatřovali kni-
hy na hřbetech nálepkami a zanášeli
do seznamu. Když byla práce hotová,

žádali jsme městskou radu o příspě-
vek na zakupování dalších knih a o vy-
kázání místností pro knihovnu a čítár-
nu, což se nám brzy splnilo. V bývalé
stalé škole (dnes dům vedle hotelu As-
tra, dříve dům paní Holoubkové, napro-
ti knihkupectví) byly pro knihovnu na-
jaty místnosti po truhláři Matějíčkovi.

Ještě se vraOme k zmařené přednáš-
ce T. G. Masaryka v Chlumci. Zřejmě
na tu zdejší štvanici proti němu vypro-
vokovanou nezapomněl. Když po vzni-
ku republiky už jako prezident konal
návštěvy východočeských měst, zavítal
i do Hradce Králové. Chlumecké nádra-
ží, kde jeho vlak zastavil, bylo stejně
jako jiná nádraží bohatě vyzdobeno, ná-
draží bylo plné lidu i dělnictvo ze závo-
dů se tu shromáždilo, byly přichystány
kytice, počítalo se, že Masaryk vystou-
pí z vlaku a přijme hold obyvatelstva
a představitelů města, on si však patr-
ně vzpomněl, jak tu byl nevlídně přijat
v březnu 1902. Ani nevystoupil z vago-
nu a lid uspokojil pouze tím, že z okna
vlaku provolal hlučný pozdrav. Organi-
zátoři slavnostního uvítání, předák nár.
socialistů obchodník Koliš, učitelé Sý-
kora, Briscejn, Veselý a jiní, byli zkla-
máni...

S upřímnou lítostí jsme dočetli vzpo-
mínky Václava Klemense, které nám
k uveřejňování zapůjčil jeho vnuk, zná-
mý dirigent Mario Klemens, který kul-
turní a umělecké tradice rodu posu-
nul daleko za hranice chlumeckého
regionu i českých zemí.
(S nelíčeným zájmem a vděčností za
cenná svědectví pro tisk z rukopisných
textů vybral a upravoval   K. Richter)
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Minule jsem se ve vzpomínkách na
někdejší Chlumec dostal do období po-
litického vření, kdy se k vládě dostali
sociální demokraté. Ze svého původ-
ního sídla v hospodě u Terziánů pře-
stěhovali svou kancelářskou agendu
do zadního traktu levého křídla rad-
nice, kde byla zřízena i ordinace léka-
ře. Jako lékař pokladny sem byl povo-
lán sociálně demokratický stoupenec
MUDr. Gustav Fink, který dříve působil
v Městci Králové a který se po smrti
MUDr. Steina stal rovněž lékařem že-
lezničním. Inkasista Bergmann byl pro-
puštěn a jako úředník byl přijat kovo-
lijec Heteš, člověk povahy velice klidné
a dobré, který se politických akcí ne-
zúčastňoval. Zato za Janíka nastala
kampaň proti zaměstnavatelům. Nej-
prve byla vyvolána stávka dělnictva
v pletárně Stutzově, která byla z větší
části prohrána. Majitel se s dělníky do-
hodl, ale původci stávky Klecar, který
tam zaměstnán jako střihač, a Louda,
který pracoval u česacího stroje, byli
propuštěni a Janík je usadil v Okresní
nemocenské pokladně. Klecara jako
sluhu a inkasistu a Loudu jako písaře,
z kterého se potom, po odchodu Janí-
ka do války, stal účetní. Tak to trvalo
až do roku 1918, kdy válka skončila.

Jelikož Janík se po válce stal generál-
ním tajemníkem strany v Praze, uprázd-
nilo se místo v pokladně, na které byl
dosazen Vohnout jako inkasista za
Klecara, který se stal úředníkem. V tom-
to obsazení pokladna fungovala až
do doby, kdy byla v Chlumci zrušena
a přeložena do Nového Bydžova. Tam
však byla v rukou národních socialis-
tů a úředníků v ní byl nadbytek, takže
chlumecký Louda, Klecar i Heteš byli
prohlášeni za nemocné a dáni do pen-
ze. Zaměstnán zůstal pouze Vohnout
jako sluha.

Dva roky před mým příchodem do
Chlumce n. C. přistěhoval se a zahájil
zde praxi lékař MUDr. Jan Červenka
a advokát JUDr. Václav Hrbek. Oba se
zapojili do politiky. Jelikož Chlumec
v té době vlivem panujících poměrů na
velkostatku byl v úřednických kruzích
dosti byrokratický a stále ještě ovlivňo-
vaný zbytky politického seskupení sta-
ročechů a mladočechů, počal se zde
ujímat masarykovský politický duch
realistický. Směru tomu ministroval
advokát dr. Jan Říha, který měl vliv na
některé osobnosti úřední. Realisté na
jeho popud uspořádali zde přednášku,
kterou měl pronést tehdy již bývalý uni-
verzitní profesor, který se stal poslan-

cem vídeňského parlamentu, Tomáš
Masaryk. Když se Masaryk dostavil do
Chlumce a měl zahájit přednášku, způ-
sobili jeho odpůrci, jichž bylo tehdy ve-
liké množství, kravál. Házeli po něm
dokonce smrdutými vejci, takže mu-
sel přednášky zanechat a z Chlumce
odjet. Toto nepřátelství proti němu me-
zi širokými vrstvami lidovými vzniklo
proti němu po procesu s vrahem Hils-
nerem, židem, který podřezal v Polné
křesOanskou dívku Anežku Hrůzovou,
přičemž Masaryk se postavil proti pro-
cesu a hájil Hilsnera a všechny židy.
Snažil se prokázat nepravdivost obvi-
ňování židů z rituální vraždy. (K slo-
vům Václava Klemense nutno dodat,
že Masaryk, když se postavil za Hilsne-
ra, a tím i proti antisemitsky zfanati-
zované veřejnosti, prokázal nejenom
statečnost, ale i odhodlání bojovat za
právo a spravedlnost, neboO Hilsner, jak
se dnes už všeobecně ví, žádnou rituál-
ní vraždu nespáchal; stal se obětí stře-
dověké tmářské pověry křesOanských
fanatiků, zatímco skutečný vrah Anež-
ky Hrůzové zůstal nevypátrán.) Uspořá-
dání Masarykovy přednášky bylo tehdy
většinou občanstva považováno za pro-
vokaci. Zastávala se ho však opozice,
kterou vedli zmínění již dr. Václav Hr-
bek a JUDr. Jan Červenka, kteří zde
založili klub radikální pokrokové stra-
ny, jejímž vůdcem byl dr. Baxa v Praze.
Týž také byl v Chlumci na ustavující
schůzi. Kolem těchto činitelů sesku-
pila se část občanů, kterým se neza-
mlouvaly poměry na radnici. V řadě té
stáli Richard Oliva, pekař a prodavač
mouky a nakupovač žita a jiných obil-
nin, PhMrC Emil Černý, majitel droge-
rie, Karel Kercel, malíř a fotograf, Josef
Vaníček hostinský, okresní soudce Plí-
tek a jiní. Krátce řečeno, vznikla tu mla-
dá opozice, která chtěla převrátit po-
měry ve městě i na radnici. Litovati
dlužno, že vzali si za podklad k boji
důvod, že starosta Kozelka postavil ve
městě zbytečně velkou, přepychově vy-
bavenou školní budovu. Byla to agi-
tační látka pro lid na tak malém městě
dosti přitažlivá, neb se lidem namlou-
valo, že jsou jako poplatníci zatíženi
vysokými přirážkami a na to se lidé nej-
snáze chytali. To byl špatný vděk obě-
tavému Kozelkovi za tak velký čin, kte-

ZE VZPOMÍNEK VÁCLAVA KLEMENSE

Inzerce
Inzerce
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Z MATEŘSKÝCH ŠKOLZ MATEŘSKÝCH ŠKOL

Nastal podzim a s ním se dostavily i méně příjemné vrto-
chy počasí. Ale přesto se jeden den stal v naší mateřské ško-
le něčím výjimečný. Vyjeli jsme na výlet do Perníkové cha-
loupky pod Kunětickou horou.

Netrpělivě jsme čekali na příjezd autobusu. Konečně byl
tady. Ani poněkud zdlouhavá cesta plná objížděk nám nic
neubrala na dobré náladě. 

Přivítání u chaloupky bylo vřelé a my jsme se těšili, co
bude následovat. Uvnitř na nás dýchla sladká vůně a krásná
perníková chaloupka nám připomněla, že jsme se dostali
do pohádky. Postupně se nám odhalovala tajemství dalších
a dalších pokojů. Každý byl něčím výjimečný, některý až stra-
šidelný. VždyO jsme došli až do pekla! Jinde nás přivítala sta-
rá ježibaba a její světnička byla opravdu pohádková. Viděli
jsme přípravu perníkového těsta, staré dřevěné formy, ale

i létající koště. Z trouby na nás dýchla
směs koření - hřebíčku, skořice, badyá-
nu... Vůně perníku nás zcela pohltila. Pokračovali jsme dál
až na bohatý perníkový jarmark. Nemohli jsme ani uvěřit, co
všechno jde z perníku vytvořit. V závěru na nás čekala míst-
nost plná pohádkových loutek. Tady jsme se rázem promě-
nili v Šípkové Růženky, trpaslíky, prince, loupežníky i draky.

Zazvonil zvonec a pohádky byl konec. Ale ne tak doce-
la. Venku na nás čekalo ohniště dvanácti měsíčků s pra-
vými pečenými bramborami. Pochoutka pro mnohé dosud
neznámá.

Zážitků z výletu bylo opravdu mnoho. Děti se dozvěděly
nejen plno nových věcí, ale ještě si z perníkové chaloupky
odvezly odměny. Co jiného, než perníčky a obrázek ježibaby.

kolektiv MŠ U Zámku
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Fotoakademie
Naše škola se v loňském roce zapojila do studentské

soutěže Fotoakademie, kde se žáci celkově umístili na vý-
borném čtvrtém místě. Z toho důvodu nám byl nabídnut
workshop, jehož cílem bylo prohloubit znalosti v oblasti di-
gitální fotografie.

V úterý šestého listopadu se toto školení pro žáky 8.
a 9. ročníku volitelného předmětu informatika uskutečnilo.
Po jedenácté hodině dorazil čtyřčlenný tým školitelů. Vy-
nesli jsme věci z auta a pomohli se stavbou fotostudia. Set-
kání zahájila ředitelka Fotoaparátu.cz RNDr. Helena Mace-
nauerová, která představila fotografický projekt. Promluvila
o tématech soutěže, která probíhá na stránkách www.foto-
akademie.cz. Následovala přednáška fotografa Kamila Var-
gy, který se mimo jiné zaměřil na otázky kolem exponování

a na správnou kompozici obrazu. A konečné po teorii za-
čala praktická část. Žáci byli rozděleni do tří skupin. Na-
skytla se možnost podrobnějšího výkladu.

První skupina zůstala s Helenou Macenauerovou v učeb-
ně. Vysvětlila, z jakých částí se skládá fotoaparát, jaká na-
stavení jsou podstatná pro zhotovení techniky dobrého sním-
ku - k čemu je vyvážení bílé barvy, proč a jak nastavovat
citlivosti ISO, jak fungují motivové programy a proč jich
užívat. Žáci se dozvěděli o výhodách fotografování s bles-
kem a stabilizací obrazu.

Druhá skupina se přesunula do fotostudia za Kamilem
Vargou. Seznámili se s různými druhy nastavení modelu. Žá-
ci měnili role - chvíli model a potom fotograf. Po překonání

počátečního ostychu se začaly rodit zajímavé snímky. Zís-
kanou teorii si žáci ověřovali v praxi pomocí zapůjčených
fotoaparátů Panasonic (na dvojici jeden).

Karty se rychle plnily, proto se žáci přesunuli na třetí pra-
coviště. Fotky se následně stahovaly z karet do PC, upravo-
valy ve Photoshopu CS3 a tiskly na tiskárně Epson. Za tuto
část odpovídali Adam Dušek a Karolína Kočí.

Žákům se školení velmi líbilo pro svoji praktičnost a ne-
všední pojetí. Dozvěděli se hodně dobrých rad, které při svých
budoucích fotografických toulkách určitě využijí.

Mgr. Jiří Janouch
vyučující informatiky 

Všichni z chlumecké školy 
přejí čtenářům Chlumeckých listů 
krásné, klidné a spokojené prožití vánočních svátků

a hodně štěstí, zdraví, spokojenosti 
a úspěchů v příštím roce.

„To je opravdu zajímavé, jaké hlou-
posti se člověku někdy zdají,“ říká rá-
no s povzdechem muž ženě.

„A copak se ti zdálo?“
„Ani se neptej,“ mávne manžel otrá-

veně rukou, „zdálo se mi, že jsem ti
koupil pod stromeček zástěru a ty jsi
z toho měla šílenou radost!“

„Už kdyby ty Vánoce byly za námi!“
povzdychl si chlapeček.

„Pročpak, Miloušku?“

„Protože potom už nebudu muset
být hodný.“

„My vánoční tradice dodržujeme.“
„???“
„Každé Vánoce si naši kluci kole-

dují o pár facek - a vždycky je dosta-
nou.“

„Moje manželka má narozeniny
a jmeniny přesně na Vánoce,“ říká Skot
sousedovi.

„To je pěkná náhoda,“ diví se sou-
sed.

„Žádná náhoda, víte, co jsem se ta-
kové ženy nahledal?“

„Víte, paní, já hrozně miluju tyhlety
vánoční kouzla.“

„To já zase ne, paní. Představte si,
zrovna včera jsem jedno takové kouz-
lo zažila. Koupila jsem tříkilového ka-
pra, přijdu domu a on měl jen dvě kila!“

LV

Trochu vánočního humoru

Ježibaba nás nevystrašila...

Jak se změnilo (nebo nezměnilo)
naše město v průběhu století

����������	
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Uběhlo už půl roku od našeho velkého úspěchu v Ně-
mecku, a tak jsme se rozhodli opět vyjet za hranice naší re-
publiky. Tentokrát jsme si vzali větší sousto a rozhodli se
pro Slovensko. Těžší proto, protože Slováci mají jiná pra-
vidla, ve kterých je mnohem více povoleno, a pro naše ju-
disty, kteří na to nejsou trénovaní, je to nevýhoda. Něco
málo přes měsíc jsme se na jejich tvrdší, ale hezčí judo při-
pravovali a pak nastal čas poměřit naše síly. V Povážské
Bystrici se 24. 11. konala Velká cena města, které se zúčast-
nili i judisté z Ma�arska. Celkem se této soutěže zúčastnilo
265 judistů. 

Nejeli jsme na tuto soutěž s velkými ambicemi, ale pro-
tože jsme s sebou vezli ty nejlepší, které chlumecké judo
má, věřili jsme, že si minimálně dvě medaile přivezeme. By-
lo znát, že měsíc na přípravu není moc a v řadě zápasů jsme
nadělali mnoho chyb, a proto jsem jako trenér s výkonem
moc spokojen nebyl. Výsledky ale byly vysoko nad naše
očekávání. Jedenáct našich judistů obsadilo: 1 x 1. místo,
3 x 2. místo, 3 x 3. místo, 2 x 5. místo, 1 x 7. místo. Teprve
v desátém zápase byl náš judista poražen, šňůra našich ví-
tězství byla bezkonkurenční.

Pořadatel tuto soutěž moc technicky nezvládal, a proto
se protáhla až do pozdních hodin. Musíme ale pochválit
odměny, které většina našich dětí vyhrála. Snad se najde
dobrý sponzor, díky kterému budeme moci jet příští rok
znovu.

Chtěl bych i touto cestou poděkovat panu Pavlu Buč-
kovi, který nám pomohl se na tuto soutěž dopravit.

Výsledková listina ze Slovenska
jméno věk. váhová umístění

kategorie   kategorie

Beran Petr mlá�ata do 27 kg neumístil se
Hašpl Jan mlá�ata do 34 kg 5. místo
Drábek Vojta mlá�ata do 34 kg 3. místo

Drahorád Marek mlá�ata do 38 kg 2. místo
Valenta Jáchym mlá�ata do 38 kg 3. místo
Švec Adam ml. žáci do 38 kg 5. místo
Švarcová Kateřina ml. žákyně do 32 kg 2. místo
Bučková Veronika ml. žákyně do 32 kg 1. místo
Šlechtová Veronika ml. žákyně do 40 kg 3. místo
Ludvíková Magdaléna ml. žákyně do 40 kg 2. místo
Barták David starší žáci do 66 kg 5. místo

VÝSLEDKY Z OSTATNÍCH SOUTĚŽÍ
V LISTOPADU

3. 11. Polabská liga IV. kolo Poděbrady

jméno věk. váhová umístění
kategorie   kategorie

Drahorád Tomáš mlá�ata do 24 kg 3. místo
Hašpl Jan mlá�ata do 32 kg 2. místo
Drahorád Marek mlá�ata do 37 kg 2. místo
Valenta Jáchym mlá�ata do 40 kg 2. místo
Vidner Jakub mlá�ata do 37 kg neumístil se
Drábek Vojtěch mlá�ata do 34 kg 1. místo
Švec Adam ml. žáci do 38 kg 2. místo
Vrzáň Tomáš ml. žáci do 35 kg 3. místo
Barták David st. žáci do 60 kg 2. místo
Bučková Veronika ml. žákyně do 32 kg 1. místo
Švarcová Kateřina ml. žákyně do 32 kg neumístila se
Šlechtová Veronika ml. žákyně do 40 kg 1. místo
Ludvíková Magda ml. žákyně do 40 kg 2. místo

10. 11. Kraj. přebor mladší žáci

Bučková Veronika smíšená do 34 kg 2. místo
Švarcová Kateřina smíšená do 34 kg neumístila se
Švec Adam ml. žáci do 38 kg 2. místo
Ludvíková Magda smíšená do 42 kg 3. místo

24. 11. Vánoční turnaj Trutnov

Černý Michal mlá�ata do 34 kg 2. místo
Vrzáň Tomáš ml. žáci do 34 kg 2. místo
Vidner Jakub mlá�ata do 36 kg 3. místo
Černohorský Adam ml. žáci do 38 kg neumístil se

Petr Černohorský
vedoucí juda
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17. 1. Baby závody v jízdě na sněhu
čtvrtek Soutěžit se bude ve dvojicích (rodič + dítě). Děti

budou rozděleny do kategorií MŠ a ZŠ. Vyhod-
noceny a odměněny budou všechny věkové ka-
tegorie.
Čas: 14.30 - 15.30 hod.
Místo: sraz pod zámeckou terasou
Disciplíny: sjezd, slalom (saně, boby, pytel…), 

stavba ze sněhu
Startovné: 20,- Kč (za 1 tým)
S sebou: zimní „vozítko“, dobrou náladu

24. 1. Prima předškolák 2008
čtvrtek Místo: Říhův dům, od 9.15 - 11.00 hodin,

přístupné veřejnosti
$ soutěž je určena dětem MŠ ve věku od 5ti do

6ti let, které mají rády soutěžení a nebojí se
vystupovat před lidmi, rozhodně se nejedná
o volbu miss(ák)

$ soutěžit se bude v nenáročných disciplínách,
které jsou přirozené dětem tohoto věku 

$ o vítězi rozhodne porota sestavená z chlumec-
kých dospěláků 

$ každé soutěžící dítě obdrží diplom a vítězo-
vé drobnou odměnu

V závěru si všichni společně zatancujeme
a zazpíváme.

26. 1. Florbalový turnaj 
sobota Určeno všem zájemcům o tento sport.

Kategorie: I. 5.-7. třída.
Prezentace: v 8.30 hod., začátek
v 9.00 hod., startovné 30,- Kč

II. 8.-9. třída.
Prezentace: ve 12.00 hod., začátek
ve 12.30 hodin, startovné 30,- Kč

Systém hry: ve své kategorii hraje každý s kaž-
dým, počet hráčů 4 + 1 (brankářskou
helmu lze zapůjčit v místě), hrací do-
ba bude upřesněna

Místo: nová tělocvična ZŠ Chlumec n.C.
(vchod z parku)

Nahlásit se můžete do 23. 1. 2008 přímo
v DDM nebo ve škole v době úředních hodin. 

Pololetní prázdniny
1. 2. Zájezd do 3D kina OSKAR IMAX
pátek v Praze + Mořský svět - Výstaviště

IMAX: Trojrozměrný film sledujete pomocí spe-
ciálních brýlí, které jsou vybaveny odlišnými po-

larizačními filtry pro pravé a levé oko. Tento
systém pomáhá divákovi navodit iluzi trojroz-
měrné reality. Film dle aktuální nabídky kina,
informace o nabízených filmech naleznete na
www.oskarimax.cz.
MOŘSKÝ SVĚT: největší mořské akvárium
v České republice. Stálá výstava Mořský svět na Vý-
stavišti v Praze 7 se rozkládá na ploše 1.000 m2,
objem všech nádrží je kolem 240.000 litrů vody.
V těchto nádržích se nachází kolem 4.500 kusů
ryb a živočichů. Ročně ji navštíví v průměru ko-
lem 80.000 návštěvníků. Výstava je otevřena již
přes čtyři roky. V loňském roce otevřeli největší
nádrž v České republice. Jedná se o nádrž o ob-
sahu 100 tisíc litrů mořské vody, prosklená plo-
cha tvoří celkem 8 metrů.
Cena: předběžná cena 300,- Kč (doprava

autobusem, vstupné 3D kino + Moř-
ský svět)

S sebou: jídlo a pití na celý den, kapesné, kar-
tička zdrav. pojišOovny, odjezd  a ná-
vrat bude upřesněn na přihláškách.

Přihlášky s poplatkem odevzdejte nejpo-
zději do 25. 1. 2008.

Přihlášky na zájezdy, informace:
pondělí, středa: 9.00-17.00 hod. - areál DDM, ul. 9. května

středa: 9.40-10.00 hodin - jazyková učebna ZŠ
(přízemí staré budovy stupně) % www.ddmchlumec.net

Mirka Khorelová, ped. prac. DDM

Životní moudra
Ženy nevidí, co pro ně děláme, ony vidí jen to, co ne-

děláme. NN

Nejlepší způsob lichocení je nechat druhého hovořit
a být posluchačem. Joseph Addison

Co neznáš, to nikdy nesu�. NN

Nikdy nebudeš mít druhou šanci udělat první dojem.
NN

Žena zřídka pochopí, že milovat ji věčně neznamená mi-
lovat ji celou tu dobu bez přestání. Marcel Achard

LV

DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE, Chlumec n. Cidl.

NABÍDKA AKCÍ NA MĚSÍC LEDEN 2008
& / fax: 495 485 357ul. 9. května
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CHLUMEČTÍ JUDISTÉ USPĚLI
NA SLOVENSKU

ROHÁČEK
Rozluštění roháčku ze str. 25:

KOBER
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Podíváme-li se do „Dějin pobytu v přírodě“, historie nás
zavede až na samé začátky zájmového pobytu v přírodě.
Tam se dočteme, že mezi významné osobnosti patří náš Jan
Amos Komenský a jeho kniha „Velká didaktika“. Tato proble-
matika se objevuje i v díle velkého ideologa Velké francouz-
ské revoluce J. Rousseaua (1712-1778), v románech Julia
Vernea a v mnoha písemnostech jiných osobností, které
se zabývaly studiemi návratu k přírodě. Jak to bylo u nás?
V první polovině 19. století byl velký zájem o cestování a po-
byt v přírodě. Mezi nadšence u nás patřili K. H. Mácha, J. K. Tyl,
L. Štúr a mnoho dalších. Ve 20. století vyústily tyto snahy
v hnutí napodobení původního života v přírodě v rámci zájmo-
vé činnosti mládeže.

Význam pobytu mládeže si plně uvědomil Američan
Ernest Thompson Seton (1860-1946). Kdo to byl? Znalec
a milovník přírody, cestovatel, malíř, spisovatel. Seton byl čas-
to nazýván Černý vlk, hledač zašlé indiánské slávy a zaklada-
tel jedné z prvních dětských organizací na světě „Ligy lesní
moudrosti“. Narodil se 14. srpna 1860 na severu Anglie. Přes
odpor rodiny začal používat vedle příjmení Thompson jako
hlavní příjmení Seton, dědičné rodové jméno jeho skotských
předků, kterého se museli v dobách středověku vzdát. Se-
ton se s celou rodinou přestěhoval do Kanady. Zde objevil
svou lásku k přírodě a nedaleko Toronta si postavil svoji
primitivní první chatu. Na svých výpravách do přírody pro-
nikal do tajů lesní moudrosti.

V devatenácti letech odešel studovat do Londýna. Zís-
kal povolení ke vstupu do knihovny královského muzea. Zde
si doplnil své dosavadní znalosti získané v lesích okolo To-
ronta. Po dvou letech se Seton vrátil do Ameriky.

Odešel na západ a v prériích Manitoly a u řeky Assini-
loine, kde na svých výpravách potkal Indiána Chaska, po-
znal, kde je jeho místo v životě. Jde si svou vlastní cestou.
Na základě svých poznatků a znalostí o přírodě zakládá
v roce 1902 první kmen Woodcrafterských indiánů. Chlap-
ci jsou vedeni ke zdatnosti, pořádku, čistotě, slušnosti, učí
se zálesáctví a zručnosti. Stali se zárodkem budoucí velké
organizace Ligy lesní moudrosti. Od roku 1910 stál v čele
výboru, který řídil Ligu lesní moudrosti a skautské organiza-
ce. V roce 1915 odešel ze skautské organizace, protože od-
mítá vojenské zaměření skautů. Byl pouze v čele Ligy lesní
moudrosti. Činnost jeho organizace byla zaměřena na po-
znávání života v přírodě, indiánské historie, moudrosti a do-
vednosti. Hlavní příručkou se stala Setonova kniha „Svitek
březové kůry“.

Jeho dílo a myšlenky se rozletěly do celého světa. Své
následovníky našel i v první Československé republice. V lis-
topadu roku 1936 navštívil Seton i Prahu. Předsedal sněmu
Ligy československých Woodcrafterů. Liga lesní moudros-
ti vznikla v Anglii, Československu, Polsku, Rusku, Francii
a Belgii. Svět však brzy zasáhla druhá světová válka. Setono-

va činnost byla omezena. Krátce po skončení válečných utrpe-
ní odešel dne 23. října 1946 navždy do věčných lovišO. Popel
E. T. Setona - přezdívkou Černého vlka byl letadlem rozho-
zen nad Skalisté hory, a tak splynul s přírodou.

Knihy, které napsal a které si můžete koupit nebo vypůj-
čit v městské knihovně:
1. Rolf zálesák 2.  Blesk
3. Zvířata hrdinové 4.  Děti divočiny
5. Kazatel z Cedrové hory 6.  Děti divočiny doma
7. Král vlků 8.  Arktickou prérií 
9. Přátelé divočiny 10.  Z lesní říše

11. Svitek březové kůry
12. Cesta životem a přírodou 
13. Dva divoši 
14. Indiáni - kniha lesní moudrosti

Ernest Thompson Seton - jeho moudré poučení:
„Protože jsem poznal trýzeň žízně a zažil muka hledání,

toužil jsem vyhloubit studnu, z níž by jiní mohli pít živou
vodu poznání.“ Břetislav Holas
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PS TÁBORNÍK Chlumec nad Cidlinou
POČÁTKY ZÁJMOVÉHO POBYTU

V PŘÍRODĚ

Inzerce

Inzerce



SKAUTINGSKAUTING

Skautský ples v Pardubicích. V Domě kultury Dukla
bude 18. ledna 2008 již 17. klasický skautský nekuřácký ples
s předtančením, tombolou, kvalitní kapelou a vším, co k ple-
su patří.

Náčelnictvo Junáka mělo poslední letošní zasedání ve
dnech 7. - 9. 12. na skautské základně v Praze na Žižkově.
Mimo obvyklé jednací body jako rozpočet a legislativa se pro-
jednávala budoucnost skautských časopisů, které nejsou fi-
nančně soběstačné.

Národní Jamboree 2008 - KLÍČ 2008 se uskuteč-
ní na přelomu dubna a května v Plzni. Počítá se 2500 účast-
níky z naší republiky i z ciziny.

Středoevropské Jamboree 2008 proběhne počát-
kem srpna v polském městě Chorzów u Katowic. Účastní se
na tři tisíce skautů a skautek ve věku 10 - 17 let.

Přehled středoevropských Jamboree: 
1931 Tábory slovanských skautů, Praha - Československo
1935 Spale, Spala - Polsko
1997 Fénix, Praha - Česká republika
1998 Eurocor, Žarnovica - Slovensko
1999 SAN, Sanok - Polsko
2001 Carpathie, Csobanka - Ma�arsko
2004 Tatracor. Tatranská Lomnica - Slovensko
2006 Orbis, Brno - Česká republika

KNIHOVNIČKA
„Scouting for Boys“ - tato skautská bib-
le napsaná zakladatelem skautingu Ro-
bertem Baden-Powellem, v překladu mís-

tostarosty Junáka J. Navrátila, byla konečně vytištěna a lze ji
objednat na www.skaut.cz/obchod nebo zakoupit na Ústře-
dí Junáka (Praha, Senovážné nám. 24, 116 47 Praha 1).

Ke stému výročí narození Jaroslava Foglara byly vydá-
ny dvě knihy:
„Záhady a tajemství Jaroslava Foglara“ od Miloše Za-
pletala
„Stoletý hoch od Bobří řeky“ od Jiřího Zachariáše - Pedra

MOUDRA
„Kdyby se někdo chtěl stále zaměstnávat vážnými
věcmi a nevěnoval se ve vhodné chvíli žertování,
ani by se nenadál a byl by z něho blázen, nebo hlu-
pák.“ Herodotos
A proto s veselou myslí nejen na Silvestra, ale celý příští rok!

SKAUTSKÉ PŘÁNÍ
Aj Tvůj přístřešek hýří zdravím a štěstím,
aj z Tvých očí září spokojenost při setkání s přáteli,
aj na své stezce potkáváš jen samé dobré pocestné, 
kteří putují ke stejnému cíli jako Ty!

Skautskou stezku připravil br. Vlad. Köhler - Mika
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Zima je krásná - sníh jiskří ve slunečních paprscích a les
zdánlivě spí. Jen množství stop svědčí o životě na sněhu i pod
sněhem - a skauti pečlivě zkoumají stopy, které jim toho
tolik řeknou…

WORLD SCOUT
JAMBOREE 2007
- 27. 7. až 8. 8. 2007

(4. pokračování)
Posledně jsme po prohlídce prodejních stanů, sběratelů

a reprezentace ISGF skončili na prostranství téměř prázd-
né hlavní Arény - alespoň jsme si mohli v klidu prohléd-
nout obrovské kryté podium, na které se při zahájení vešli
vlajkonoši všech zúčastněných států (téměř 200), a ještě
zbylo místo na desítky hostů a činovníků světových skaut-

ských organizací. 
Jako první z národních expozic jsme

samozřejmě navštívili tu naši, českou. Již
z dálky na sebe upozorňovala stanem s tra-
diční podsadou - naše česká dřevěná pod-
sada je na každém jamboree po řadu let
raritou (!) a středem pozornosti skautů ze
všech kontinentů. V Anglii je prý pro velký
zájem jedna firma dokonce vyrábí a prodává. 

Česká specialita - stan s podsadou
Expozice jednotlivých národních skaut-

ských organizací byly ve stejných bílých sta-
nech o rozměrech asi 8x20 metrů, stojících
v dlouhých řadách kolem „táborových ná-
městíček“. Před nimi byly vystaveny charak-
teristické národní exponáty a předváděly se
různé aktivity. Český „Junák - svaz skautů
a skautek ČR“ hraničil s expozicí Ma�arů,
kteří venku měli honáka s bičem. A vedle
čeští skauti a skautky (!) budili pozornost
při lasování, asi byli rovněž jedineční, pro-
tože jsme za celý den nikoho jiného s la-

sem neviděli - a skautů z obou Amerik tam bylo požehna-
ně (asi nechali kovboje doma). 

U vchodu seděly na zemi dvě skautky, krásně zpívaly, do-
provázely se na kytaru a jako Sirény vábily návštěvníky k pro-
hlídce. Hlavní součástí výstavy byly panely s obrázky a fakty
o ČR. Velký zájem budila anketa, kde formou napsaných
lístků odpovídali návštěvníci na otázku „Co si představím,
když se řekne Česká republika“ - vnímají nás jako milý ná-
rod, který popíjí výborné pivečko, hraje fotbal a fandí mu, má
v zemi spoustu historických hradů a kulturních památek,

nádherné hlavní město Prahu, pěknou přírodu - a dále:
svobodná země, starost o děti, práva žen, dobré jídlo, hudba,

hezké dívky. A zároveň vzka-
zovali: Moc hezká země, kte-
rou bych chtěl navštívit; vel-
mi veselí skauti; malé stanové
domečky (Little house tents);
legrační a složitý jazyk a na-
konec prosba - „Please!!! Ex-
port Kofola to Slovenia!“

Dorozumívání nebylo tak
složité, jak by se v té obrov-
ské míchanici národů zdálo.
Především měli všichni pro
ty druhé pochopení a úsměv
(a někdy i ruce). Pokud se mu-
selo něco napsat, tak samo-
zřejmě anglicky - opravdu se
zdá, že je to jazyk, kterým mlu-
ví celý svět. Určitě je dobře, že

se učí angličtina i v našich školách. Ale dorozuměli jsme
se i rusky, protože tam byla řada skautských organizací z vý-
chodní Evropy včetně Ruska, Ukrajiny, pobaltských států
a dalších.

Zajímavé bylo, že béžové košile podobné barvou, stři-
hem i doplňky měla značná část národních organizací - bez
mezinárodní domovenky nebylo možné rozeznat americké-
ho skauta od českého nebo ruského (naši slovenští bratři,
bohužel, na Jamboree 2008 nebyli pro nedostatek finanč-
ních prostředků). Samozřejmě v pestré směsici krojů si za-
chovali Angličané, Jižní Korea, Číňané z Formosy i Poláci
svoji khaki barvu, Francouzi, Indonesané červenou a Italo-
vé modrou.                                   (pokračování příště)

SKAUTSKÝM
SVĚTEM

Setkání přátel Junáka a skautů pro-
běhlo letos výjimečně v Říhově domě v so-
botu 1. prosince. Chlumecké středisko Ju-

náka - svazu skautů a skautek ČR, od toho dne nese čestný
název „Středisko Černého havrana“. Černý havran, vlast-
ním jménem Karel Felgr, byl mnohaletý vůdce střediska, kte-
rý obdržel řadu skautských vyznamenání včetně členství ve
Svojsíkově oddílu a především to byl skvělý, obětavý a pocti-
vý člověk ve skautském kroji.

Památce zasnulých skautů na chlumeckém hřbi-
tovu. Chlumečtí skauti uctili památku svých bratří a sester
ležících na chlumeckém hřbitovu tichou vzpomínkou u je-
jich hrobů a zapálením kahánků se skautskou stuhou.

Řád Zlaté Syringy, nejstarší skautské vyznamenání,
udělil u příležitosti 28. října náčelník kmene dospělých Ju-
náka, za mimořádné zásluhy o polsko-českou skautskou
spolupráci, polskému harcerovi br. Franczisku Debskimu
z Krakowa.

Na rozdíl od dneška dominoval v prosinci na vesnici
VÝMLAT. Byla to práce příznačná pro zimu, dlouhodobá
a náročná. Mlátilo se obilí, oddělovalo se z klasů zrní. Tra-
dičním nástrojem, kterým se oddělovaly obilky, případně
i jiná semena z plodů, byl CEP.

Obilí sklizené ve žňových měsících se sváželo z polí do
stodol a do stohů na humnech stavení. Pokud se po žních
prováděl částečný výmlat obilí, bylo to pouze vynuceně pro
bezprostřední potřebu mlýna, zejména po méně úrodném
předchozím roce, dále pro zajištění osiva ozimin a k pla-
cení dávek vrchnosti. Jiným důvodem časného výmlatu by-
ly vysoké prodejní ceny obilí. Výmlat se v těchto případech
v mnoha krajích prováděl tzv. OKLEPÁVÁNÍM, to je rych-
lým neúplným mlácením nerozvázaných snopů. Na tzv. do-
klepky, to je oddělení zbývajícího zrna z klasů, již při roze-
střených snopech na místě, bylo dosti času až teprve v zimě.
Měsícem, ve kterém se všeobecně přistupovalo k pravidelné-
mu výmlatu, byl PROSINEC.

Naučit se dobře ovládat cep nebylo nijak snadné. Za-
čátečníkům trvalo zpravidla dlouho, než si osvojili mlatec-
kou techniku. Na mlatě strávili mnohou hodinu, než se prá-

ci naučili. Při práci se cep nemohl držet křečovitě, musela
se cepu ponechat určitá vůle, aby se mohl v dlaních volně
otáčet. Ruce se nesměly po násadě cepu posouvat, aby se
nenadělaly puchýře. Bijákem cepu se nesmělo tlouci pří-
lišnou silou a krajně nemlatecké bylo, ačkoli údery cepem
k tomu sváděly, se při mlácení klátit. Při výmlatu pracovalo
společně několik mlatců a ti museli dodržovat vzájemnou
pohybovou koordinaci. Pracovní takt závisel na počtu mlatců. 

Jako účinná pomůcka pro dodržování pracovního rytmu
při práci s více cepy (tj. mlatci) sloužily početné instruktivní,
krajové i kratochvílné mlatecké popěvky a říkadla. Např. pro
pět cepů: Ječ- men- má- vou- sy / buc- la- tý- kla- sy / až- ho-
pro- dá- me- / z něj- si- za- vdá- me- / pi- vo- chla- ze- ný /…

Tak takhle se za starých dobrých časů mlátilo obilí. Nic
lehkého a zábavného, ale užitečného. Jak? Lidé si více vá-
žili chleba a přírody. Nemyslíte?

A pokud se zkusíte tuhle práci s cepem, nezapomene na
české přísloví: „Koukej. Jak jdou cepy, bouchej, jak slyšíš
hrát, tak musí cep tancovat.“ (Myslím, že tato říkanka se
hodí i v jiném povolání).

Staré časy připomněla Vá

Prosinec na venkově před 100-150 lety

SKAUTSKOU STEZKOU

LEDEN 
- „MĚSÍC SNĚHU“

Lasování

Expozice Junáka

Autor a ruské skautky
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SPORTSPORT

Hlídková 27. místo a Barbora Horáková 39. místo. Chlapců
startovalo 98. Na 6. místě skončil David Horák, 12. byl Michal
Erben a 22. Jakub Hartman.

V roce 2007 jsme měli celkem 43 dětí, které trénovali
Petr a Václav Zborníkovi, Jiří Končický, Petr Cincibus, Jan
Přerovský a Pavel Miffek ml.

A ještě krátce o dorostenkách a dospělých. Naše doros-
tenky v požárním sportu skončily v okrese na 2. místě a v bě-
hu na 100 m překážek se stala přebornicí okresu Dana
Zborníková. Šárka Schejbalová skončila třetí. V říjnovém
„braňáku“ vybojovaly 1. místo. Trenérem dorostenek je Jiří
Holan.

V soutěžích CTIF startovaly naše ženy ve dnech 29. až
30. 6. v Rakousku ve městě Neusiedel am See. V silné kon-
kurenci mužů skončily na 5. místě jako nejlepší ženské
družstvo.

30. září se konalo neoficiální mistrovství republiky - Sva-
továclavský pohár ve Dvoře Králové. Naše ženy zvítězily a dvě
družstva mužů skončila na druhém a třetím místě.

V příštím roce nás budou čekat kvalifikace pro olympiá-
du v roce 2009, která se bude konat v Ostravě. Přejeme na-
šim družstvům, aby se jim podařilo postoupit stejně, jako
se to povedlo do Varaždinu v roce 2005.                 V.Z.

Hasiči ve Švédsku
Většina dětí jede o prázdninách k moři, k babičce a ne-

bo se fláká někde u rybníka, ale já a se mnou pár dalších
lidí jsme prvních čtrnáct dní makali v teple i dešti na ha-
sičskou olympiádu, která se konala ve Švédsku. Ale nebylo
to jen čtrnáct dní, už dva roky před olympiádou jsme tvrdě
trénovali. Do reprezentačního týmu kluků se podařilo pro-
bojovat i nám - třem holkám. 15. července jsme se my „klu-
ci“ rozloučili s rodiči a kamarády, dojeli pro českou dívčí
reprezentaci do Pískové Lhoty a pokračovali na ruzyňské
letiště, kde jsme nastoupili do boeingu. Po hodině klidného
letu naše letadlo přistálo v Kodani. Poté nás autobus dovezl
po mostě přes moře do švédských vojenských kasáren Re-
vinge, kde jsme byli ubytovaní. Po čase jsme si zvykli, že
okolo nás chodili neustále vojáci se samopaly. Ti zrovna
nikde nebyli k sehnání, když moje maličkost vyhodila elek-
triku na našem pokoji. Další den byla výstavka jednotlivých

zemí. Zde jsme hlavně chtěli udělat reklamu na příští ha-
sičskou olympiádu 2009 v Ostravě. Abychom si zvykli na
místní nářadí, měli jsme před závodem dva tréninky přímo
na stadionu. Večer se odehrával kulturní program, při kte-
rém švédská skupina hrála písničky od ABBY. Druhý den,
po docela dobrém jídle, se večer konalo vystoupení národů,
kde jsme se předvedli s českou polkou v krojích a hip hop
tancem. Do postelí nás trenéři dostali až o půlnoci. Slavnost-
ní zahájení olympiády bylo trochu netradiční, protože druž-
stva naběhla na cvičné minové pole, kam mezi nás seskako-
vali parašutisti s vlajkami jednotlivých zemí. Nesmělo chybět
ani zapálení olympijského ohně. Jelikož druhý den byly zá-
vody, večerka se vyjednala na 23:00 a taky se dodržela, ku-
podivu!!! Nastal den D. Na útok jsme nastoupili se startovním
číslem 17. Sluníčko svítilo, ale chvílemi foukal i silný vítr.
Bohužel foukal i při našem útoku, což při nástřiku vody
do terčů opravdu vadilo. Provedli jsme ho bez trestných
bodů, ale čas 48 sekund nás neuspokojil. Povedla se nám
skvěle štafeta za 68 sekund, kterou jsme náležitě oslavili
bujarým pokřikem. Po obědě začala v Revinge táborová olym-
piáda. Do družstva jsme zařadili i Denču Kopeckou, která
nás přijela povzbudit. Pěkně jsme se vyblbli a hlavně zkráti-
li čas čekání na výsledky. Večer byla diskotéka, ale my radši
poklábosili se Slováky. Konečně jsou tady výsledky a o 5. mís-
to ze 39 družstev se zasloužila česká sestava s těmito členy:
David Horák, Marek Ditrych, Petr Zborník, Jakub Hartman,
Michal Erben, Jana Hlídková, Petr Synek, Standa Havlík a já,
náhradník byla Nikola Luňáková. Velký podíl na našem
úspěchu mají trenéři Petr Cincibus a Václav a Petr Zbor-
níkovi. Holky z Pískové Lhoty skončily také páté, i když jen
z osmi družstev. Oslavovalo se dlouho do noci. Ráno nás vy-
hnali do autobusu a vyjeli jsme na celodenní výlet. Po ve-
čeři jsme na sebe navlékli uniformy a odešli na slavnostní
zakončení olympiády. Ještě před začátkem nástupu jsme
pózovali fotografům a zbývající čas nás Kuba Hartman učil
pořadovému výcviku. Po vyhlášení vítězů byly staženy vlajky
a uhašen olympijský oheň. Když ráno kohout zakokrhal,
sbalili jsme svých pár švestek, kufry odnesli do autobusu, roz-
loučili se se Slováky a vyjeli k vlaku, který nás dovezl podmoř-
ským tunelem do Dánska. V Kodani na nás čekalo letadlo
do Prahy. Při půlnočním příjezdu na chlumecké náměstí nás
přivítali v hojné sestavě kamarádi a rodiče, kteří nám vnuti-
li špetku šampaňského na přípitek. Diplomy, které nám ma-
jí přijít poštou, zatím ještě nepřišly. Ale to nevadí, přivezli
jsme si spoustu nezapomenutelných zážitků a ty už nám
nikdo nevezme.                            Linda Cincibusová
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Když budeme hodnotit sportovní činnost chlumeckých
hasičů v roce 2007, bezesporu nejvýznamnější událostí by-
la 16. Olympiáda hasičské mládeže ve Švédsku. Konala se
ve dnech 15. až 21. 7. v Revinge. Mladí Chlumečáci naši re-
publiku reprezentovali již pošesté a vždy patřili k nejlepším.
Poprvé to bylo v roce 1985 v Rakousku, kde skončili na 3. mís-
tě. V roce 1995 v Itálii - 4. místo, v roce 2001 ve Finsku 5. mís-
to. Zatím nejlépe v roce 2003 znovu v Rakousku - 2. místo
a v roce 2005 v Chorvatsku - 4. místo.

Na olympiádu ve Švédsku jsme se připravovali hned po
Chorvatsku. Museli jsme vytvořit nové družstvo, které nej-
prve v roce 2006 vyhrálo kvalifikaci a potom absolvovalo
přípravu, která zahrnovala i čtyři soustředění společně s re-
prezentačním družstvem děvčat z Pískové Lhoty. Jezdili jsme
trénovat i do Čáslavi, kde nám radila i mistryně světa Jarmi-
la Kratochvílová.

15. července jsme v Ruzyni nastoupili do letadla, které
přistálo v Kodani, a odtud jsme cestovali autobusem do švéd-
ského města Revinge. Byli jsme ubytováni ve vojenských
kasárnách, kde bylo také slavnostní zahájení i ukončení
olympiády. Na tréninky a závod jsme jezdili autobusem do
20 km vzdáleného města Eslöv.

Olympiády se zúčastnilo 47 družstev z 24 států. Nejvzdá-
lenější bylo družstvo z Austrálie. Do závodu má každý stát
možnost postavit dvě družstva dětí ve věku 11 až 16 let. Po-
slední vítěz a pořadatelská země může postavit ještě jed-
no družstvo.

My jsme startovali v soutěži chlapců a s věkovým prů-
měrem 13 let jsme patřili k nejmladším. Družstvo bylo slo-
ženo ze sedmi chlapců: Horák David, Erben Michal, Sy-
nek Petr, Zborník Petr, Hartman Jakub, Havlík Stanislav
a Ditrych Marek. Doplnila je tři děvčata: Cincibusová Linda,
Hlídková Jana a Luňáková Nikola. O družstvo se starali Pa-
vel Miffek a Petr a Václav Zborníkovi. 

V závodě předvedli Chlumečáci všechno, co bylo v jejich
silách. Útok provedli v dobrém čase a hlavně bez trestných
bodů a štafetu zaběhli v chlumeckém rekordu. Celkově
jsme skončili na 5. místě ze 39 družstev chlapců. První tři
místa získali Rakušané, jejich družstva měla o rok vyšší vě-
kový průměr než my a byli vybráni z hasičských škol. Před
námi skončil ještě výběr Ruska. Děvčata z Pískové Lhoty
skončila v konkurenci 8 družstev také na 5. místě.

Přestože se pořadatelé snažili, byla to organizačně nej-
slabší olympiáda, na které jsme byli. AO již to byl malý sta-
dion, nebo slavnostní ceremoniály na louce v kasárnách
a nebo celodenní výlet na velmi chudý hrad. Kromě závo-
dů jsme ještě vystupovali na Představení národů, kde jsme
tancovali polku Škoda lásky v lidových krojích. Při návratu
domů jsme si ještě prohlédli přístavní město Malmö.

Velmi nám pomáhala i účast některých rodičů, kteří za
námi do Švédska přijeli, a bylo je na stadionu hodně slyšet.
Moc jim za to děkujeme. Dost nás mrzelo, když jsme po
návratu do Chlumce slyšeli některé hlasy, že je to ústup ze
slávy. Myslíme si, že páté místo na světě je skvělé a dětem
rozhodně patří poděkování za vzornou reprezentaci.

Před Švédskem jsme ještě byli na začátku června v Ra-
kousku, a to na soutěži u našich přátel ve Fischamendu,
20 km od Vídně. Byli jsme tam se dvěma družstvy a obsadi-
li první dvě místa. Naši přátelé nás také vzali na prohlídku
mezinárodního letiště ve Schwechatu a ve Vídni jsme navští-
vili zábavní park Práter.

Na domácím poli jsme po vítězství v okrese a v kraji po-
stoupili na Mistrovství republiky, které bylo od 4. do 6. 7. ve
Zlíně. Tady jsme v konkurenci 15 družstev vybojovali 5. mís-
to. Byli jsme nejmladším družstvem a startovali ve stejném
složení jako ve Švédsku, jenom za zraněnou Luňákovou
nastoupila Denisa Kopecká.

8. května jsme pořádali již 14. ročník Chlumeckého po-
háru. Mezi 22 družstvy startovalo i družstvo ze Spišské No-
vé Vsi ze Slovenska.

Začátkem srpna byla část dětí na hasičském táboře
v Chocnějovicích a dalších 15 dětí se zúčastnilo minitábora
u naší klubovny, protože v době od 5. do 12. srpna k nám
přijely děti z Lucemburska, u kterých jsme byli v loňském
roce my. Seznámili jsme je s naším městem, navštívili zámek,
Loretu, Klicperovo divadlo a hasičskou zbrojnici. Otevřít tá-
bor přišel starosta města Ing. Uchytil a také pozval lucem-
burské vedoucí na radnici. Vzali jsme je také na výlet do
Prahy, na letiště do Chotusic a do Kutné Hory. Našim hos-
tům se pobyt u nás velmi líbil, a proto chceme poděkovat
všem, kteří nám s táborem pomohli. AO už to byl pan staros-
ta, správce koupaliště pan Vopátko, Terom, který zapůjčil
stan, kluci z bowlingu, pánové Ditrych, Hlídek a Luňák a hlav-
ně ti, co se starali o naše žaludky - manželé Markovi, pan Pí-
sařík a restaurace „U Jelena“ a maminky p. Cincibusová, Ko-
pecká, Zborníková M., Špásová, Hlídková K., Ditrychová,
Hartmanová a Luňáková a hlavně ten, který tlumočil naše
rozhovory a vyřizoval korespondenci - Pavel Miffek.

V říjnu se konal v Chlumu okresní branný závod. Starší
děti obsadily druhé a třetí místo. Mladší skončily na pátém
místě. V Chlumu se také soutěžilo v běhu na 60 metrů pře-
kážek. Děvčata obsadila kompletně stupně vítězů. Zvítězila
Linda Cincibusová před Denisou Kopeckou a Janou Hlíd-
kovou. Nejlepší z chlapců byl David Horák a druhý Michal
Erben.

V listopadu jsme se zúčastnili halových závodů v Praze
v běhu na 60 metrů překážek. V konkurenci 120 děvčat
z celé republiky obsadila Linda Cincibusová 6. místo, Jana
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Co uděláte s mužstvem přes zi-
mu, aby na jaře dosahovalo lep-
ších výsledků?

S druhým lodivodem Petrem Va-
níčkem u mužstva po dvou letech na
vlastní žádost končíme. Trenér Vaní-
ček u nás za tu dobu odvedl opravdu
velký kus práce. Jeho nástupcem bude
pan Jiří Zackl. Co se týká hráčského
kádru, tak z toho stávajícího by neměl
nikdo odejít. Byli bychom rádi, kdyby
se do zimní přípravy zapojili zkušení
Tomáš Rusín s Petrem Kyceltem. Ale
tam bude rozhodovat také zdravotní
stav hráčů. Co se týče posílení muž-
stva, to bude řešeno až ve spolupráci
s novým trenérem. V zimě se zúčastní-
me turnaje na umělé trávě v Novém
Bydžově, kde našimi soupeři budou mj.
i divizní celky Převýšova, Trutnova, Dvo-
ra Králové a Týniště n. O.

S jakými cíly vstoupíte do jarní
části soutěže?

Cílem do jara bude určitě posunout
se v tabulce o nějakou tu příčku dopře-
du. Chtěli bychom zlepšit především vý-
kony v domácím prostředí a zkusit při-
lákat do hlediště našeho stadionu více
diváků. To je otázka, která mne, jako
předsedu klubu, hodně trápí. AO hra-
jeme dobře nebo špatně, vždy máme
v hledišti okolo sta diváků. Když může
třeba v Polici chodit čtyři sta lidí, tak
proč ne v Chlumci? Na jaře otevřeme
pro diváky nové sociální zařízení a i na-
dále se budeme snažit prostředí na
stadionu zlepšovat. Hlavním favoritem
postupu pro mne zůstává ambiciózní
Nový Hradec. Náskok Police společně
s euforií, která tam panuje, vypadá také
zajímavě. Pokud jde o sestup, tak udr-
žet se bude mít hodně těžké samozřej-

mě Rudník. Ostatní si netroufám tipovat,
zvláště když mohou padat až tři týmy.

FK CHLUMEC n. C.
Pozvánka na halové turnaje

v kopané na sezonu 2007/2008 

Vážení sportovní přátelé, 
stejně jako v předchozích letech si

vás dovolujeme pozvat na tradiční ha-
lové turnaje konané v chlumecké Sla-
víčkově hale. 

Termíny turnajů:
so 12. 1. muži 
ne 13. 1. ml. žáci (r. 95 a méně) 
ne 20. 1. ml. přípravka (r. 99 a méně)
ne 27. 1. st. žáci (r. 93 a méně) 
so 9. 2. st. přípravka (r. 97 a méně)
ne 17. 2. dorost (r. 89 a méně)

NÁROČNÝ ZIMNÍ TURNAJ
MUŽŮ!

Stejně jako v loňském roce se  mu-
ži FK CHLUMEC zúčastní zimního tur-
naje hraného na umělé trávě v Novém
Bydžově - Chudonicích. Letos je v Byd-
žově velká konkurence a náš tým byl
zařazen do hlavní skupiny, kde se střet-
ne mj. se čtyřmi divizními mužstvy! 

Rozpis zápasů je následující:
so 19. 1. 12:15 TRUTNOV 
ne 27. 1. 10:00 PŘEDMĚŘICE 
so 2. 2. 12:15 N. BYDŽOV A 
so 9. 2. 15:45 PŘEVÝŠOV 
st 13. 2. 18:00 TÝNIŠTĚ 
so 16. 2. 15:45 KUNČICE 
so 23. 2. 12:15 JAROMĚR 
so 1. 3. 15:45 DVŮR KRÁL.
ne 16. 3. 16:45 ROŽĎALOVICE

M. Firbacher
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Po úspěšném loňském jaru takové-
to umístění po podzimní části I. A třídy
asi nečekali. Fotbalisté Chlumce nad
Cidlinou figurují po odehrané polovině
zápasů až na osmém místě. Nebývalo
zvykem, aby tento tým měl více porá-
žek než výher. Nyní je tomu tak. Příči-
ny nepříliš vydařeného podzimu hledal
MARTIN FIRBACHER, který je jedním
z trenérů a zároveň předsedou klubu.
„V mužstvu není tolik zkušených hrá-
čů, jež by mužstvo zvedli v krizových
situacích. Samostatnou kapitolou pak
bylo obrovské množství neproměněných
šancí,“ řekl kouč, jenž v této funkci i s ko-
legou Vaníčkem končí.

Čekali jste v klubu po loňské
úspěšné sezoně umístění na os-
mém místě po letošním podzimu?

Po solidním jaru jsme určitě po-
mýšleli na lepší umístění, než je osmá
příčka. Zopakovali jsme tak podzim
z minulé sezony, kdy jsme skončili na
desátém místě se ziskem pouhých sedm-
nácti bodů.

Kde hledat příčiny, že tým ne-
navázal na solidní jarní výkony?

Příčin je určitě více. Na jaře nám vy-
cházelo téměř vše. Nikdo od nás nic
neočekával. Soupeři proti nám hráli
otevřený fotbal a to nám vyhovovalo.
V létě se všude mluvilo o tom, že Chlu-
mec bude černým koněm soutěže, je-
den z favoritů na postup. Ostatní muž-
stva si ale na nás už dávala větší pozor
a my jsme měli velké problémy se pro-
ti zhuštěné obraně prosadit. V několika
zápasech jsme navíc inkasovali hned
v úvodu utkání a v týmu není tolik zku-
šených hráčů, jež by mužstvo zvedli
v krizových situacích. To se projevilo
v zápasech ve Dvoře a s Roudnicí, kdy
jsme za každou cenu chtěli strhnout
vedení na svoji stranu, ale místo toho
jsme branku v poslední minutě inka-
sovali. Zkušenější mužstvo by takovéto
duely uhrálo na remízu. Samostatnou
kapitolou pak bylo obrovské množství
neproměněných šancí.

Ze začátku jste měli poměrně
těžký los, nesrazila vaše svěřence
první čtyři utkání?

Los určitě nebyl lehký, hráli jsme
třikrát venku a doma s Novým Hrad-
cem. Ten byl také jediný, kdo nás na
podzim jednoznačně přehrál. Ve Dvoře
i v Kosičkách jsme hráli téměř na jednu

branku, ale co jsme nedali, to bylo uni-
kum. Naopak v Kunčicích se nám tolik
nedařilo, ale přesto jsme tam dokázali
zvítězit. Rozhodně byly tři body po čty-
řech zápasech hodně špatným vstupem
do soutěže.

V minulosti se vám dařilo na
domácím hřišti, nyní ale bylo vše
jinak. Ze sedmi utkání jste vy-
těžili pouze deset bodů, zvláště
poslední dvě prohry se sousedy
z Roudnice a Kunčic musí hodně
mrzet...

Ano, doma se nám nedařilo jako
obvykle. Jak už jsem uvedl, hra do plných
nám vůbec nesvědčila. Chyběl nám ná-
pad, zvláště ve středové řadě. Po dvou
vítězstvích, s Policí a v Bělohradě, jsme
totálně nezvládli poslední dva zápasy
s Roudnicí a Kunčicemi na vlastním sta-
dionu. Zatímco s Roudnicí to bylo opět
o neproměnění šancí, s Kunčicemi se
nám moc nedařilo a hosté si body od-
vezli právem.

Naopak jste porazili lídra z Po-
lice, nebylo to motivací hráčů?

Neřekl bych, že to bylo motivací.
V 55. minutě jsme prohrávali 1:2 a hrá-
li v deseti. Poté se mužstvo neuvěřitel-
ně semklo a třemi góly zápas otočilo.
V tomto duelu jsme byli s výkonem hod-
ně spokojeni.

Hodně jste si s kolegou Vaníč-
kem v průběhu podzimu stěžova-
li na neproměňování šancí...

Neproměňování šancí nás prová-
zelo prakticky celý podzim, snad s vý-
jimkou utkání v Rudníku, které jsme
vyhráli 7:0. Před sezonou jsme do muž-
stva přivedli Radana Koliáše. S dvanác-
ti brankami se stal nejlepším střelcem
podzimu v A třídě. Možná se mu občas
herně tolik nedařilo, ale byl na hřišti
proto, aby střílel branky, a to splnil. Bo-
hužel jsme k němu nenašli druhého ka-
nonýra. Forma Jirky Hanuše šla během
podzimu nahoru, dostal se do velkého
množství příležitostí, ale dvě branky jsou
na útočníka hodně málo. Druhým nej-
lepším střelcem byl záložník Pavel Jan-
da se čtyřmi brankami. Gólově se na
podzim vůbec neprosadil nadějný Ja-
kub Jelínek. Vše je také o tom, jak hrá-
či pracují na tréninku. Tam jsme měli
určitě rezervy.

Před sezonou řekl druhý kouč,
že byste v budoucnu rádi usilova-
li o krajský přebor. V čem musí na-
stat zlepšení, abyste se přiblížili
k tomuto snu?

Koho by nelákalo postoupit výš. Co
se týče sportovní části, tak nevidím moc
rozdílů mezi spodní polovinou krajské-
ho přeboru a špicí A třídy. Zlepšit by se
musela tréninková morálka některých
hráčů. Zvláště těch, kteří jsou pracovně
zaneprázdněni. Vím, že není lehké při-
jít z práce a jít hned na trénink, ale bez
něj se hrát nedá. S tím souvisí i zvýše-
ní konkurence v mužstvu.

s

Pro úèastníky taneèního kurzu 2007 a širokou veøejnost.

Informace: V kanceláøi TJ Sokol (tel.: 732 315 785)

ROZHOVOR S MARTINEM FIRBACHEREM

Inzerce
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Stokrát si může-
me říkat, že smrt pa-
tří neodlučně k živo-
tu a že nikdo z nás
se nevyhne zákonité
nezbytnosti ve chví-
li, kdy se dovrší náš
vymezený čas odejít

z tohoto světa. Přesto nás vždy znovu
a znovu zaplavuje smutek a do očí se
nezřídka tlačí slzy, když odejde někdo,
s jehož odchodem se těžko smiřujeme.

Nedávno, 1. října 2007, po těžké
nemoci zemřela další z vzácných osob-
ností spjatých s naším městem, paní
PhMr. Libuše Řeháčková-Papíková. Na-
rodila se 4. března 1929 v Kutné Ho-
ře, ale své dětství a mladá dívčí léta
prožila v Chlumci nad Cidlinou, odkud
dojížděla do Reálného gymnázia v No-
vém Bydžově. Patřila neodlučně k či-
norodé studentské partě, která nechy-
běla u ničeho, co se tehdy, v prvních
poválečných letech, v Chlumci pozoru-
hodného dělo. Mám ji před očima ve
skautském kroji na junáckých srazech
i v slavnostních průvodech, hrála s ná-
mi divadlo, a i když zrovna nehrála,
rozhodně seděla v hledišti a o přestáv-
ce nás chodila dolů do šaten ujistit:
„Kluci, je to dobré!“ Chodila do Zálo-
žáku na odpolední čaje a do sokolovny
na plesy, jednou na maškarním byla
přistrojena za bílou kočičku stejně ja-
ko moje tehdejší dívka a dnešní man-
želka, takže při tanci se dosti zdařile
vydávala za ni a snažila se vyprovokovat
mě k přiznání nějakých intimností. Mně
se však přece jen podařilo podle jistých
důvěrně známých detailů rozpoznat
žertem míněný úklad a nesednout na
lep, čemuž jsme se po odmaskování
oba srdečně zasmáli. Fandila chlumec-
kým házenkářům při nedělních dopo-
ledních utkáních, většinou vítězných, na
hřišti pod sokolovnou, zejména když
branku chlumeckého mužstva hájil zte-
pilý Zdeněk Řeháček, její pozdější man-
žel. Odpoledne držívala palce fotbalis-
tům na hřišti u Bystřice, dokud do jejího
programu nezačal čím dál výrazněji vstu-
povat Zdeněk, s nímž se začala vodit za
ruce v Luhách, na Mračňovce i u Ne-
polišáku. Jednou jsme mimochodem
s Honzou Solfronkem, Mirkem Pechem
a Oldou Raisem v pozdním odpoledni

přišli na pozvání pana Haltufa, k ně-
muž jezdil na víkendy Karel Höger se
Zdeňkou Procházkovou, na Mračňov-
ku zazpívat jeho hostům při opékání
buřtů trampské písně s doprovodem
kytary. Při hledání místa pro ohniště na-
hoře u domečku jsme narazili na mile-
necký pár, který se tam v objetí věnoval
sám sobě. Byla to Líba se Zdeňkem. To-
nuli v rozpacích, omlouvali se a mistr
Höger svým nádherným sonorním hla-
sem pravil: „Není třeba, abyste se omlou-
vali, vždyO je to krásné a nikde není pro
lásku vhodnější místo než v lese, ujiš-
Ouji vás. Ostatně připojte se k nám. Buř-
tů je dost.“ Připojili se a několikrát jsme
si později, oni i my, už jako manželé tu-
to milou příhodu připomněli.

Líba byla pohledné, veselé, vysoce
inteligentní a kamarádské děvče. Ačko-
liv pocházela z rodiny váženého a zá-
možného advokáta JUDr. Václava Papí-
ka, byla vychována v tradicích demo-
kratické lidumilnosti a v jejím vztahu
k vrstevníkům a k lidem vůbec nikdy
nikdo neshledal ani sebemenší ná-
znak nějaké povýšenosti. Byla do mor-
ku kostí srdečná, nezáludná, důvěřivá
a učinlivá. Měli jsme ji rádi pro její
upřímnou družnost. Troufám si říci,
že každý, kdo ji znal, oceňoval její
schopnost čistého přátelského vztahu,
který s ubíhajícími léty nezanikal. Po
maturitě chtěla studovat práva s úmys-
lem ubírat se ve šlépějích svého milo-
vaného otce, který vykonával s úspě-
chem advokátní praxi v Chlumci nad
Cidlinou. Tatínek, na jehož mínění se
v rodině dalo, vyslovoval vážné po-
chybnosti, zda je vhodné za poměrů,
které nastaly po únoru 1948, tedy
v roce, kdy Líba maturovala, dát se na
studia práv. Obával se, že ve státě dik-
tatury proletariátu, který nepovažo-
val za právní stát, nemá studium práv
smysl ani budoucnost. Líba si dala od
něj poradit. Vystudovala farmacii a sta-
la se lékárnicí. Nastoupila tak život-
ní cestu, na níž se v obdivuhodné ci-
tové harmonii i médiem totožného
profesionálního zájmu neodlučně spo-
jila se svým vyvoleným. Uzavřeli sňa-
tek, jenž byl logickým a všeobecně oče-
kávaným vyvrcholením jejich vztahu.
RNDr., PhMr. Zdeněk Řeháček, Dr.Sc.,
vědec evropské proslulosti, k němuž

se Chlumec rovněž hlásí jako k svému,
společně s ní vytvořil hřejivé rodinné
prostředí, v němž se cítila dokonale
šOastná a kam se ráda vracela po celo-
denní směně za tárou lékárny. V tom-
to krásném, cituplném manželství se
narodily a zdárně vyrůstaly dvě děti,
synové Zdeněk a Pavel. Jako milující
manželka a matka byla Libuše svou
starostlivostí a nekonečnou obětavostí
pro celou rodinu skutečným sluníčkem
vyzařujícím něhu i posilující energii. Vel-
mi spokojená byla především v kolek-
tivu kolegů a přátel v lékárně Na Vá-
pence v Praze 3, kde působila řadu
let. Její známí a přátelé odjinud se při-
tom mohli spolehnout, že při tehdej-
ším nedostatku některých vzácných léků
u ní v případě jejich naléhavé potřeby
vždycky najdou pomoc. Velké oblibě se
těšila i mezi pacienty. Obdivovali její op-
timismus, trvale dobrou náladu a vlíd-
ný úsměv za všech okolností. Šířila ko-
lem sebe neustále radost ze života.

Její vzácné rodinné štěstí narušilo
až nenadálé úmrtí manžela Zdeňka ne-
dlouho po oslavě zlaté svatby. Oporou
po této osudové ráně jí byli oba synové
spolu se svými životními partnerkami,
Markétou a Šárkou, které Líba od sa-
mého začátku přijala do rodiny jako své
milované dcery, vnoučata Yvča, Renda,
Pavlík a Adélka i pravnouček Tomášek.
Zvláště dnes, kdy jsme svědky tak časté-
ho rozpadu rodinných svazků, vyniká
Libuščin a Zdeňkův smysl pro soudrž-
nost a plnou funkci rodiny i zodpověd-
né pečování o její nenarušitelnou sta-
bilitu i v rámci širokého příbuzenstva.
Působí jako zářný vzor, který darovali
svým synům a jejich dětem i dětem je-
jich dětí. Jestliže na ně takto vzpomí-
náme, není to důkaz, že navzdory smut-
ku z toho, že odešli, nepřestávají žít?

V přesvědčení, že opravdu je to-
mu tak, chce se mi říci: „Milá Líbo, ka-
marádko z mladých časů a provždyc-
ky, vybavujeme si s ženou, jak jsme se
s vámi dvěma, s tebou i Zdeňkem, schá-
zeli v pražské vinárně Alfa k osvěžují-
cím rozhovorům při sklence červeného.
Pomáhali jsme si jeden druhému za-
chovat si dobrou náladu, i když se ko-
lem nás děly věci, které nikoho netě-
šily. Pamatuješ na srpen šedesát osm.
Slyším tě, jak říkáš s nezdolným opti-
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Víš, maminko naše milá,
jen vzpomínka na Tebe nám zbyla.
Ty věčný spánek spíš,
k nám se nikdy nevrátíš.

Dne 22. prosince 2007
vzpomeneme 6. výročí úmrtí

paní Marie KONČICKÉ z Kladrub.
Vzpomínají děti s rodinami.

Kdo jste ji znali, vzpomeňte s námi.

Dne 17. prosince uplynuly již tři roky 
od předčasného úmrtí 

pana

Ladislava HEGERA
z Chlumce nad Cidlinou.

Vzpomínají maminka, 
manželka a bratr s rodinami.

Smutným dnem pro nás 
byl Silvestr 

31. 12. 2006,
kdy zemřel náš milovaný manžel 

a tatínek

Karel DRAHORÁD.

Stále chybí manželce a dětem.
S láskou vzpomíná Marcela 
s Tomáškem a Marečkem.

Dne 24. prosince 2007
vzpomeneme prvního výročí úmrtí

pana 

Jaroslava ŠTĚPÁNA.

Za tichou vzpomínku děkujeme všem,
kdo vzpomenou s námi.

Vzpomínají manželka a děti.

Děkujeme všem přátelům a známým za slova útěchy a květinové dary 
při posledním rozloučení 

se slečnou Jaroslavou Hoffingerovou.

Rodina Hoffingerova a Haltufova.

mismem: „Snad se to vyřeší. Musíme to
nějak přežít!“ 

Co jsme se ještě nedávno nasmáli
při těch radostných přátelských setká-
ních s Jitkou a Pepíkem Dragounový-
mi ve vaší chatičce na kraji Olešnice
a u nich na Františku a pak zase na
oplátku u nás! Říkám nedávno, a ono
je to už víc než pět roků. Ten zatrace-
ný čas tak letí! Jestli mě slyšíš tam naho-

ře, kde jste te� zase spolu a kde jistě
vypomáháš za tárou nějaké nebeské
lékárny, jako jsi po odchodu do důcho-
du vypomáhala v žižkovské lékárně Na
Ohradě, protože jsi to bez lékárny ne-
mohla vydržet, chci ti poděkovat za to,
žes byla, a ujistit tě, že pro nás - jako
pro všechny, kdo tě kdy poznali - ne-
přestáváš žít, dokud se sami nebudeme
nuceni odebrat tam nahoru. A pak se

rozhodně zastavíme v té nebeské lé-
kárně, ne pro léky, neboO v nebi niko-
ho nejspíš nic nebolí, ale na kus řeči.
Vždycky jsme si měli co povídat. A ješ-
tě něco ti chci... Dávám ti za pravdu:
Všecko musí člověk nějak přežít. Úpl-
ně všecko. I svou vlastní smrt - ve vděč-
ných vzpomínkách těch, kdo žijí.

Karel Richter

VZKAZ DO NEBESKÉ LÉKÁRNY

Podìkování
Dìkuji v�em, kteøí mnì blahopøáli k mému �ivotnímu jubileu, k 85. narozeninám. Zvlá�� dìkuji Mìstskému
úøadu v Chlumci n.C., Sboru dobrovolných hasièù, Svazu junáka a panu faráøi CÈSH J.Tesaøovi v na�em mìstì.

Zároveò pøeji v�em spoluobèanù do pøí�tího roku pevné zdraví, pohodu a spokojenost.
Jaroslav Li�ka, Dvoøákova ul.
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Narozené děti s trvalým bydlištěm v Chlumci n. C.
Nela Čermáková
Tereza Durdisová
Tomáš Havelka

David Olexa
Adéla Pavlásková

Odešli z našich řad
Rudolf Věříš 79 let
Bohuslav Drahotský 84 let
Stanislav Haltuf 69 let
Libuše Chárová 56 let

Petr Rakouský 51 let
Bohuslav Tláskal 85 let

Za evidenci obyvatel: I. Fölklová

Sňatky uzavřené v obřadní síni MěÚ

Sňatek uzavřený na zámku Karlova Koruna
11. 11. 2007

Milan Korčák + Radka Svobodová

Sňatek uzavřený v Loretě
10. 11. 2007

Jaroslav Skřivan + Eva Forejtová Za matriku I. Uchytilová

Výročí narození - leden 2008
80 let

Pan Miroslav Fabian nar. 2. 1. 1928
Mládežnická 698, Chlumec nad Cidlinou

Pan Dobroslav Tesařík nar. 6. 1. 1928
Pod Loretou 334, Chlumec nad Cidlinou

Pan Oldřich Kropáček nar. 11. 1. 1928
Kladruby 44, Chlumec nad Cidlinou

Paní Marie Pilná nar. 19. 1. 1928
Kladruby 28, Chlumec nad Cidlinou

85 let

Pan Dobroslav Podlesný nar. 19. 1. 1923
Spravedlnost 301, Chlumec nad Cidlinou

Paní Miluška Volejníková nar. 19. 1. 1923
Říhova 556, Chlumec nad Cidlinou

94 let

Paní Marie Jankovská nar. 23. 1. 1914
Boženy Němcové 455, Chlumec nad Cidlinou

97 let

Paní Anna Rumlová nar. 19. 1. 1911
Říhova 365, Chlumec nad Cidlinou

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme.
Za správní odbor: Mgr. Zdena Valentová

1. 12. 2007

Stanislav Chyczyi + Jitka Pešková

Roman Plas + Šárka Braunfuchsová

8. 12. 2007

Rostislav Čihák + Alena Krenčíková

Jiří Socha + Hana Nováková

Inzerce
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